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PROTOKÓŁ NR XXVIII/2017 

z XXVIII zwyczajnej Sesji Rady Powiatu Świebodzińskiego 

odbytej 30 maja 2017 roku w sali sesyjnej 

Starostwa Powiatowego w Świebodzinie ul. Kolejowa 2 

 

Ad.1 

Otwarcie Sesji 
Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel o godzinie 10:00 otworzył i prowadził XXVIII zwyczajną 

Sesję Rady Powiatu Świebodzińskiego V kadencji. Powitał Starostę Świebodzińskiego 

Zbigniewa Szumskiego, Wicestarostę Świebodzińskiego Mieczysława Czepukowicza, 

wszystkich Radnych Powiatu, Pana Tomasza Olesiaka Przewodniczącego Rady Miejskiej w 

Świebodzinie i Sekretarza Powiatu, Pana Stanisława Drob Przewodniczącego Rady Gminy w 

Łagowie, Pana Czesława Kalbarczyka Wójta Gminy Łagów, Pana Mirosława Ganeckiego 

Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska w Zielonej Górze, Panią Arletę Miśkiewicz 

Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Świebodzinie, Panią Dorotę 

Karbowiak Skarbnika Powiatu, Pana Sylwestra Wierzbickiego Dyrektora Publicznego 

Gimnazjum Nr 1 w Świebodzinie, Naczelników Wydziałów, pracowników Starostwa, 

przedstawicieli prasy i mediów oraz wszystkie pozostałe osoby obecne na dzisiejszej sesji.  

Przewodniczący Rady dodał, że nad porządkiem prawnym będzie czuwać Pani Bożena 

Długosz Radca Prawny. 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził, że na stan 17 radnych 

obecnych jest 16, w związku z tym Rada jest władna, aby podejmować prawomocne ustalenia 

i uchwały. Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. Lista obecności osób 

zaproszonych stanowi załącznik nr 2. 

 

Ad.2 

Przyjęcie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad został przesłany radnym w terminie 

wraz z zawiadomieniem na sesję (załącznik nr 3). Dodał, że jest wniosek Zarządu Powiatu o 

rozszerzenie porządku obrad o 3 projekty uchwał: 

- w sprawie wyrażenia zgody na ograniczenie zatrudnienia radnej (Druk Nr 312); 

-w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Świebodzin na realizację zadania 

inwestycyjnego pn. „Przebudowa ulicy Cegielnianej w Świebodzinie wraz z oświetleniem i 

odwodnieniem” w ramach Programu Rozwoju Gminnej i Powiatowej Infrastruktury 

Drogowej na lata 2016 – 2019 (Druk Nr 313); 

- w sprawie wspólnej realizacji zadania pn.: „Budowa ścieżek rowerowych w gminie 

Babimost, gminie Kargowa i gminie  Zbąszynek” (Druk Nr 315); 

oraz przyjęcie stanowiska w sprawie przyjęcia Karty Samorządności (Druk Nr 316).  

Zaproponował, aby odbyły się osobne głosowania nad wprowadzeniem poszczególnych 

dokumentów do protokołu.  

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 16 radnych jednogłośnie (16za, 

0przeciw, 0wstrz) wyraziła zgodę na wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w 

sprawie wyrażenia zgody na ograniczenie zatrudnienia radnej (Druk Nr 312). 

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 16 radnych jednogłośnie (16za, 

0przeciw, 0wstrz) wyraziła zgodę na wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Świebodzin na realizację zadania 

inwestycyjnego pn. „Przebudowa ulicy Cegielnianej w Świebodzinie wraz z oświetleniem i 
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odwodnieniem” w ramach Programu Rozwoju Gminnej i Powiatowej Infrastruktury 

Drogowej na lata 2016 – 2019 (Druk Nr 313). 

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 16 radnych jednogłośnie (16za, 

0przeciw, 0wstrz) wyraziła zgodę na wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w 

sprawie wspólnej realizacji zadania pn.: „Budowa ścieżek rowerowych w gminie Babimost, 

gminie Kargowa i gminie  Zbąszynek” (Druk Nr 315). 

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 16 radnych jednogłośnie (16za, 

0przeciw, 0wstrz) wyraziła zgodę na wprowadzenie do porządku obrad projektu stanowiska 

w sprawie przyjęcia Karty Samorządności (Druk Nr 316). 

 

Przewodniczący zapytał, czy są inne uwagi do przedstawionego porządku obrad. Innych uwag 

i wniosków nie wniesiono, wobec tego odczytał porządek obrad po wprowadzeniu 

przegłosowanych zmian, a następnie poddał go pod głosowanie.  

  

 Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 16 radnych jednogłośnie (16za, 

0przeciw, 0wstrz) przyjęła następujący porządek obrad: 

1.Otwarcie sesji. 

2.Przyjęcie porządku obrad. 

3.Informacja z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym (Druk Nr 311). 

4.Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

5.Informacja Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska o stanie środowiska w 

Powiecie Świebodzińskim na tle wyników badań kontrolnych i monitoringowych 

przeprowadzonych w 2016r. w Województwie Lubuskim (Druk Nr 306). 

6. Podjęcie uchwał: 

1/w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu korzystania z kompleksu 

boisk sportowych „Moje Boisko – Orlik 2012” przy Powiatowym Zespole Szkół 

Technicznych i Zawodowych w Świebodzinie i Publicznej Szkole Podstawowej nr 7 im. 

Janusza Korczaka w Świebodzinie (Druk Nr 302); 

2/w sprawie zmiany uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowiska 

kierownicze w szkołach i placówkach oraz przyznawania zwolnień od obowiązku 

realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, 

wychowawczych i opiekuńczych (Druk Nr 303); 

3/w sprawie zmiany uchwały w sprawie dofinansowania na 2017r. doskonalenia 

zawodowego nauczycieli szkół i placówek prowadzonych przez Powiat Świebodziński 

(Druk Nr 304); 

4/w sprawie użyczenia pomieszczeń w budynku przy ul. Okrężnej 3 w  Świebodzinie, 

stanowiącym własność Powiatu Świebodzińskiego (Druk Nr 307); 

5/w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2017 Powiatu Świebodzińskiego (Druk Nr 

308); 

6/w sprawie zmiany załącznika do uchwalonej wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 

Świebodzińskiego na lata 2017-2028 (Druk Nr 309); 

7/w sprawie rozpatrzenia skargi Pana [wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na 

podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001r. o dostępie do informacji publicznej; jawność 

wyłączyła Bernarda Czajkowska Naczelnik Biura Rady i Zarządu Powiatu] na działalność Starosty 

Świebodzińskiego w zakresie wydania decyzji nr NAB-O-V-7351/58/00 (Druk Nr 310); 

8/w sprawie wyrażenia zgody na ograniczenie zatrudnienia radnej (Druk Nr 312); 
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9/w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Świebodzin na realizację zadania 

inwestycyjnego pn. „Przebudowa ulicy Cegielnianej w Świebodzinie wraz z oświetleniem 

i odwodnieniem” w ramach Programu Rozwoju Gminnej i Powiatowej Infrastruktury 

Drogowej na lata 2016 – 2019 (Druk Nr 313); 

10/w sprawie wspólnej realizacji zadania pn.: „Budowa ścieżek rowerowych w gminie 

Babimost, gminie Kargowa i gminie  Zbąszynek” (Druk Nr 315); 

7.Przyjęcie stanowiska w sprawie przyjęcia Karty Samorządności (Druk Nr 316).  

8.Odpowiedzi na wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

9.Przyjęcie protokołu obrad z sesji Rady Powiatu w dniu 25.04.2017r. 

10.Oświadczenia radnych. 

11.Sprawy różne. 

12.Zamknięcie Sesji. 

 

Ad.3 

Przewodniczący Rady Powiatu Alojzy Jokiel poinformował, że informację z działalności 

Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym (Druk Nr 311), radni otrzymali wraz 

zawiadomieniem. (Informacja stanowi złącznik nr 4 do protokołu). Następnie udzielił głosu 

Panu Staroście. 

 

Starosta Zbigniew Szumski wyjaśnił, że dodatkowo Zarząd odbył 2 posiedzenia, na których: 

- przyjął dwie autopoprawki do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 

rok 2017 Powiatu Świebodzińskiego; 

- skierował pod obrady Komisji oraz na sesję Rady Powiatu projekty uchwał m.in. w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Gminie Świebodzin na realizację zadania inwestycyjnego pn. 

„Przebudowa ulicy Cegielnianej w Świebodzinie wraz z oświetleniem i odwodnieniem” w 

ramach Programu Rozwoju Gminnej i Powiatowej Infrastruktury Drogowej na lata 2016 – 

2019 oraz blok uchwał absolutoryjnych. 

- Zarząd uzgodnił projekt Planu Zagospodarowania Przestrzennego Województwa 

Lubuskiego wraz z planami zagospodarowania przestrzennego miejskiego obszaru 

funkcjonalnego ośrodka wojewódzkiego Zielona Góra i Gorzów Wlkp. wraz z Prognozą 

oddziaływania na środowisko; 

- wyrażono zgodę na wykonanie Studium Wykonalności na zadanie  pn.: „Modernizacja 

kształcenia zawodowego w Powiecie Świebodzińskim; 

- rozpatrzono negatywnie wniosek KP Policji o dofinansowanie zakupu samochodu; 

- zapoznano się z informacją WIOŚ w sprawie utworzenia na terenie powiatu punktu pomiaru 

zanieczyszczeń powietrza, jako odpowiedź na interpelację. 

To wszystko, jeżeli są pytania, to służę. 

 

Radna Jolanta Starzewska- mam pytanie dot. informacji o tym, że do składu Powiatowej 

Rady Działalności Pożytku Publicznego Powiatu Świebodzińskiego zostały jeszcze dobrane 

te dwie organizacje, których brakowało i czy istnieje jakiś termin pierwszego posiedzenia tej 

Rady, czy jeszcze będzie to przed wakacjami, czy dopiero po wakacjach, ponieważ  

przedstawiciele organizacji zadają takie pytania.  

 

Starosta Zbigniew Szumski – termin nie istnieje, aczkolwiek uważam, że przed wakacjami 

należałoby się spotkać.  

Więcej pytań nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady stwierdził, że informację z 

działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym Rada Powiatu Świebodzińskiego 

przyjęła i przeszedł do punktu 4 porządku obrad tj. wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

 



BR.0002.2.6.2017.AK 
 

__________________________________________________________________________________ 
PROTOKÓŁ NR XXVIII/2017 z XXVIII zwyczajnej Sesji Rady Powiatu Świebodzińskiego odbytej dnia 30 maja 

2017 roku w siedzibie Starostwa Powiatowego w Świebodzinie, ul. Kolejowa 2 
Strona 4 z 26 

 

 

Ad.4 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, kto w tym punkcie chciałby zabrać głos i udzielał 

głosu wg kolejności zgłoszeń.   

  

Radny Kazimierz Krajczyński – Panie Przewodniczący! Panie Starosto! Chciałem złożyć 

interpelację w imieniu Pani Sołtys z Toporowa, która dotyczy słynnej Poźrzadlanki. Od 

asfaltu, jak zaczyna się kostka brukowa są nierówności, a pobocze fatalne, można koła urwać. 

Bardzo prosiła, aby wyrównać pobocze. Druga interpelacja dotyczy miejsca na wysokości 

Wielopola. Jest dół, który uniemożliwia przejazd samochodem. Proszę o wypełnienie tego 

miejsca, dla celów bezpieczeństwa. Dziękuję. 

 

Radna Urszula Miara Panie Przewodniczący! Panowie Starostowie! Pierwsza sprawa to, 

parking przed policją. Proszę Państwa! Petenci skarżą się, że jak przyjadą ze sprawą na 

policję, to nie mają gdzie zaparkować. Uważam, że policja ma dużo dookoła miejsca, że 

swoje prywatne samochody powinni parkować na terenie policji. Ten parking, przed samą 

policją, powinien być dla petentów, tym bardziej, że informacje przekazali mi ludzie spoza 

Świebodzina.   

Druga prośba, to w imieniu kierującego noclegownią, aby naprzeciwko wyjazdu z noclegowni 

umieścić przynajmniej lustro. Wiem, że na Komisji Bezpieczeństwa była sugestia, aby 

przejeżdżali oni przez parking, ale ze względów organizacyjnych nie jest to możliwe.  

Kolejny raz zwracam się z prośbą o przedłużenie ul. Kamiennej w kierunku ul. Cegielnianej i 

następnie zasypanie części byłego torowiska i skierowanie drogi w kierunku os. Kopernika. 

W okresie silnych opadów, właściwie ta część miasta jest całkowicie wyłączona. Uważam, że 

ze względów logistycznych tą sprawą powinniśmy się zająć. Rozmawiałam z Panem 

Burmistrzem, powiedział, że kolej kazała mu kupić całe torowisko od Świebodzina do 

Sulechowa. Niepoważne potraktowanie ze strony kolei tej ważnej sprawy, czyli udrożnienia 

ruchu w tej części zachodniej miasta.  

Następna sprawa. Bezsensowne, ciągłe wyłączenia prądu. Dzwonią zainteresowani na 

infolinię, odpowiedź jest taka, że będzie dopiero o 21:00 włączenie prądu. Uważam, że 

sprawa jest szerszej wagi, bo na głównym łączu w Leśniowie Wielkim, ciągle jest tam sprawa 

przyłącza głównego niezałatwiona. Sami pracownicy mówią, że dla nich to jest też utrapienie, 

bo co jakiś czas muszą jechać na sygnale, bo jakaś tam awaria się wiecznie dzieje.  

Przy okazji chciałam podziękować za uhonorowanie mojej kilkuletnie interpelacji w sprawie 

ustawy obowiązującej właścicieli chodników przynależnych ich posesji. Te chodniki są 

własnością powiatu lub gminy, ale na właścicielach posesji, do których te chodniki przylegały 

ciążyła nie dosyć, że konieczność sprzątania tych chodników w okresie zimowym, to jeszcze 

odpowiedzialność cywilna na właścicielach tych posesji ciążyła. Jest sygnał, że będzie zmiana 

tej ustawy i tu rządowi PIS-u bardzo dziękuję, bo za czasów PO też o to interpelowałam. 

Dziękuję bardzo Panu Staroście za bardzo poważne potraktowanie interpelacji mojej w 

sprawie uruchomienia punktu poboru krwi. Jest w tej sprawie odpowiedź, że przynajmniej 

jeden raz w miesiącu taki punkt mobilny będzie w Świebodzinie. No i sprawa tych 

nieszczęsnych gawronów, w parku i na cmentarzu, w której interpelowałam, zasugerowałam, 

aby zwiększyć populację wiewiórek, bo w Kamieniu Pomorskim udało się ten temat, poprzez 

wiewiórki załatwić. Odpowiedź jest taka, że zostaną budki lęgowe zainstalowane, więc dobra 

wola w tej sprawie jest. Dziękuję! 

 

Radna Jolanta Starzewska – Panie Przewodniczący! Panie Starosto! Mam prośbę, którą za 

pośrednictwem Rady Powiatu można by załatwić. Chodzi o toalety Toi Toi. Na przebiegu 
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odcinków między os. Widok, a os. Łużyckim maszerują starsi ludzie i matki z dziećmi. Nie 

ma żadnej toalety. Jest jedna w centrum miasta. Na przebiegu trasy między os. Łużyckim a 

cmentarzem, tak docelowo, tam również nie ma żadnej toalety oprócz tej, która jest w 

centrum miasta. Spotykając się ze starszymi osobami, jak i matkami z dziećmi, usłyszałam 

taką prośbę, czy nie można by było ustawić dwóch toalet na przebiegu tych tras, gdzie starsi 

ludzie poruszają się najczęściej na pieszo, bo nie mamy autobusów podmiejskich i nie można 

tej trasy pokonać w sposób szybki. Jest to dla osób starszych bardzo uciążliwe. Jeśli chodzi o 

place zabaw w Świebodzinie, również tam nie ma toalety tymczasowej Toi Toi. Sprawy 

związane z fizjologią, załatwiamy w krzakach, albo szukamy osób znajomych, u których 

można skorzystać w mieszkaniu. 

Druga sprawa to ścieżka rowerowa w Wilkowie. Zrobiło się ciepło, więcej rowerów jeździ, a 

chodzi mi o drogi, które w wyniku opadów deszczu w przebiegu ścieżki rowerowej, są 

odcinki drogi szutrowej, które są w fatalnym stanie. Nie dość, że są dziury, dużo śmieci. 

Prosiłabym, czy można by w jakichś odstępach czasu tam zajeżdżać, wyrównywać i 

oczyszczać drogę, która nazywa się ścieżką rowerową dokoła jeziora w Wilkowie. Proszę za 

pośrednictwem Starosty przekazać to do Gminy.  

 

Radny Tomasz Karataj – Panie Przewodniczący! Panie Starosto! Ja po raz kolejny staram się 

zaapelować, chociaż widzę, że to skutku nie przynosi. Drogi w naszej części powiatu na styku 

Gmin Bytnica, Lubrza i Łagów są w opłakanym stanie. Nie można nic, nie wiem jak to 

określić, jak one wyglądają – to nie są drogi! Na Komisji Rewizyjnej poruszałem ten temat. 

Dostałem odpowiedź, że remonty trwają, ale niestety pieniążki się skończyły na zakup masy. 

To jest żenada, żeby przez pół roku mieszkańcy nie mogli dojechać do swoich miejscowości. 

Teraz zaczyna się okres turystyczny, gdzie do miejscowości Kosobudz, Przełazy, przyjeżdża 

bardzo dużo turystów i zapraszam całą Radę na to, aby zrobić sesję pozamiejscową w tamtym 

miejscu, gdzieś znajdziemy salę, aby wszyscy radni spróbowali dojechać do tej miejscowości. 

Od jakiegoś czasu proszę, aby jakieś remonty zostały zrobione, na główne nie mam, co liczyć. 

Raz dostałem odpowiedź, że remont może zacząć się, kiedy będzie 10 stopni ciepła nocą. 10 

stopni ciepła nocą mamy już bardzo długo, a dziury są po kolana. Stan opłakany jest tych 

dróg. Jeszcze raz bardzo proszę jak najszybciej zająć się tym tematem. Dziękuję. 

 

Radny Krzysztof Warcholik – Panie Przewodniczący! Panie Starosto! Chciałem zadać pytanie 

dotyczące oznakowania dróg poziomych. Wracam do tego, co sesję. Mieszkańcy dopytują, 

kiedy? Jest ciepło, zaczynają się wakacje i najwyższy czas, aby odnowić i przemalować te, 

które mają być zmienione na Palcu Wolności.  

Druga moja interpelacja dotyczy naszych nieruchomości. Niestety mało skutecznie lub 

nieskutecznie, nie potrafimy sobie, jako powiat, poradzić ze sprzedażą. Dobrze wiemy, że w 

programie naprawczym to źródło finansowania jest dla nas potrzebne, jak woda do życia. 

Proponuję, być może podpisać umowę, lub poszukać jakiegoś biura nieruchomości, które 

specjalizuje się w sprzedaży tego typu obiektów w Polsce. Być może nie docieramy do 

odpowiedniej grupy. Na spotkaniu Komisji Budżetu padały odpowiedzi, że jest 

zainteresowanie i pytają. Okazuje się, że nie stają do przetargów. Może nie docieramy do 

przyszłej grupy inwestorów, więc moja taka sugestia, abyśmy spróbowali znaleźć takie biuro 

odpowiednie za wynagrodzenie po sprzedaży, na jakimś procencie, być może skutecznie 

sprzedadzą, bo za chwilę się okaże, że sprzedajemy te budynki za milion dwieście, że wartość 

dachówki i okien w tych budynkach przewyższy wartość sprzedaży nieruchomości. Działka 

jest więcej warta, niż ten cały obiekt. Proszę, abyśmy skuteczniej spróbowali poszukać 

inwestora. Dziękuję. 
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Radny Mirosław Algierski – Panie Przewodniczący! Panie Starosto! Będę wracał z pytaniem, 

które dotyczy zaplanowanych środków w budżecie na bieżący rok, a mianowicie adaptacji 

pomieszczeń bursy na ul. Żaków na potrzeby Starostwa. Zapisane mamy to w budżecie, więc 

pytanie. Czy mamy wyłonioną pracownię, albo architekta, projektanta, który będzie pracować 

nad koncepcją zaadaptowania pomieszczeń na nasze potrzeby? Jak to planujemy? Jest już 

połowa roku, wracam do tych warunków pracy, co są poprawiane delikatnie. Im daleko do 

tych, które powinny być spełnione w Wydziale GK. Są to wymogi niezbędne do poprawy 

warunków pracy, dlatego zwracam się z pytaniem. Jak przebiegają prace mające na celu 

przygotowanie  obiektu tzw. bursy na potrzeby naszego Starostwa? Dwa miesiące temu 

byliśmy zaskoczeni wypowiedzą Pana Komendanta PPSP, że obiekt ten aktualnie może być 

wykorzystany po ośrodku szkoleniowym PSP. Też trzeba by było to rozpatrzyć. 

Drugie moje pytanie dotyczy zaawansowania prac nad ścieżką rowerową Świebodzin – 

Grodziszcze. Uważam, że jest ona tam niezbędna, jest to nasza droga. Ulica Młyńska do 

obwodnicy jest naszą drogą, dlatego wymóg jest niezbędny. Zastoiska wody, które są tam po 

deszczach, po ulewach, są tak duże, że mieszkańcy chodzą lub jeżdżą środkiem drogi. 

Trzecie pytanie dotyczy szkolnictwa. Za miesiąc czasu absolwenci gimnazjów już będą na 

wakacjach, ale w tym czasie wybiorą sobie szkołę, w której będą się uczyli następne lata. 

Mam pytanie. Jak przebiega działanie ze strony szkół PZSTiZ i ZSO, aby pozyskać uczniów 

na nowy rok szkolny, aby te limity klas, które mają określone, były wykonane, ale i z 

nawiązką, żeby był wybór, a nie selekcja, sztuka dla sztuki i zakończyć nabór. Jak to wygląda, 

czy mamy takie rozeznanie i jakie perspektywy z tym się rysują? Dziękuję. 

 

Radny Roman Koral – Panie Przewodniczący! Panie Starosto! Kiedy zacznie się remont drogi 

powiatowej w Szczańcu? Mieszkańcy mnie atakują, a ja nie wiem, co mam im powiedzieć. 

Przetarg był już w kwietniu, mamy już koniec maja. Z firmą się też już kontaktowaliśmy. Oni 

twierdzą, że projekt organizacji ruchu stoi w miejscu w Starostwie i nie jest zatwierdzony. 

Chciałbym się tylko o to zapytać. Dziękuję. 

 

Więcej chętnych radnych do zabrania głosu nie było, wobec tego Przewodniczący Rady 

poinformował, że zgodnie ze statutem powiatu w tym punkcie mogą również zabrać głos 

osoby spoza Rady. 

 

Pan Waldemar Roszczuk Redaktor Naczelny Gazety Świebodzińskiej – Szanowni Państwo! 

Chciałbym poinformować Państwa o zdarzeniach, które zaszły w Powiecie Świebodzińskim, 

a dotyczą zanieczyszczenia środowiska w poważnej skali. W ramach porozumienia mediów 

Świebodzińskich, podjęliśmy takie czynności prasowe, podczas których ujawniliśmy na 

terenie Gmina Lubrza i Gmina Świebodzin nieprawidłowości. Stworzyliśmy taką 

fotograficzną dokumentację i przygotowaliśmy notatkę służbową, którą przekazaliśmy dalej 

do WIOŚ-u w Zielonej Górze. Po odpowiedzi Inspektora dowiadujemy się, że na terenie 

oczyszczalni ścieków w Lubrzy doszło do sabotażu. (Pismo stanowi załącznik nr 5 do 

protokołu). Sabotaż polegał na tym, że w odpływie znaleziono gąbkę obciążoną kamieniem, 

która spowodowała zator w odpływie, a tym samym wypływ ścieków nieoczyszczonych ze 

studzienki. Rodzi się pytanie. Kiedy robi się taki sabotaż na jednostce, jaką jest to 

oczyszczalnia ścieków, powinny być powiadomione odpowiednie służby. Z tego, co wiemy, 

nie zostały powiadomione te służby, policja i prokuratura. Jeśli podobne sytuacje dochodzą w 

takich instytucjach jak wodociągi i nie powiadamia się przy sabotażu odpowiednich służb, to 

współczuję sobie i Państwu, bo nasze zdrowie i życie wisi na włosku. Tamta sprawa dotyczyła 

Gminy Lubrza i Świebodzin, ponieważ przez rzeczkę ścieki spływały do jeziora Paklicko 

Wielkie. Dzisiaj w skrócie chciałbym przekazać Państwu, ponieważ sprawa jest dość rozległa. 

Druga sprawa, którą ujawniliśmy, to było 14 maja, przy naszej przepompowni, gdzie do rzeki 
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Pławnica, dostawały się zanieczyszczenia, które zostały spuszczone niezgodnie z przepisami i 

pozwolenia. (Pismo stanowi załącznik nr 6 do protokołu). Odpowiedź Inspektora brzmiała, że 

przedstawiciel spółki został ukarany grzywną w postaci mandatu karnego oraz WIOŚ 

rozpocznie postępowanie w sprawie wstrzymania użytkowania instalacji, z której 

odprowadzane są ścieki bez pozwolenia wodnoprawnego. Tutaj wielokrotnie zostało złamane 

prawo, należałoby się przyjrzeć na przyszłość. My dalej prowadzimy czynności w ramach 

porozumienia mediów. Zachęcamy Państwa do współpracy z nami, ponieważ na terenie 

Powiatu Świebodzińskiego jest dużo więcej takich sytuacji. Na chwilę obecną nie chcemy 

mówić, ponieważ moglibyśmy pewne rzeczy spalić. Jest ich sporo, nie tylko dotyczące 

zanieczyszczenia środowiska, ale ten temat chcielibyśmy na gorąco załatwić. Jeżeli, ktoś z 

Państwa chciałby nawiązać kontakt w tej sprawie, to poza sesją, w wolnej chwili, zachęcamy 

do dyskusji. Dziękuję. 

 

Pan Stanisław Drob Przewodniczący Rady Gminy w Łagowie – Panie Przewodniczący! Panie 

Starosto! Szanowna Rado! Mam pytanie odnośnie terminu wykaszania poboczy, ponieważ 

nieodzownie termin ten zbliża się. Mamy bardzo dużo turystów, chcielibyśmy, aby te pobocza 

deklarowane przez Starostwo przy drogach powiatowych były jak najszybciej wykoszone. 

Dziękuję. 

 

Pan Czesław Kalbarczyk Wójt Gminy Łagów – Panie Przewodniczący! Panie Starosto! 

Szanowna Rado! Jak zauważyliście jesteśmy tu bardzo rzadko z Łagowa, ale jak 

przyjeżdżamy, to chcieliśmy poruszyć sprawy bardzo ważne dla powiatu, ale też bardzo 

ważne dla naszych mieszkańców Łagowa. Oni także mieszkają w powiecie. Moje pytanie jest 

do naszych inwestycji wspólnych. Ja się cieszę bardzo, słysząc dzisiaj, że wprowadzane są 

dzisiaj nowe uchwały o dofinansowaniu, wspólnym finansowaniu powiatu, wspólnym 

finansowaniu z budżetu miasta Świebodzin, ul. Cegielnianej. Mówimy także o Babimoście, 

Zbąszynek, ścieżki rowerowe, nowe inwestycje. Pan Algierski też zgłosił ścieżkę Świebodzin 

– Grodziszcze. To wszystko jest potrzebne. My mieszkamy w jednym powiecie, jak 

najbardziej. Nie zapominajmy o stanie dróg, tak, jak podkreślił pan Karataj w gminie Łagów. 

Powiem, jeżdżąc po wszystkich zebraniach wiejskich. Są też zrywy mieszkańców, protesty, 

ma to ogromne nasilenie w gminie Łagów, jeśli chodzi o stan dróg tych, naszych 

powiatowych. Ja mam ogromną prośbę do Pana Starosty, Zarządu, Radnych, żeby troszeczkę 

zwiększyć tą pulę na naprawę tych dróg powiatowych. To są zaszłości, wielu, wielu lat. To 

nie jest ani Rady wina, ani Starosty, ani Zarządu teraźniejszego. Drogi były kiedyś robione, 

tak jak były robione. Ten stan jest taki, jaki jest. Trzeba wejść w rolę naszych mieszkańców. 

Oni pewnych rzeczy nie rozumieją, oni chcą dojechać do swoich posesji, mieszkań i 

miejscowości. Jeżeli przychodzi mi główny tutaj transport, który dowozi dzieci do szkoły, 

chodzi mi o firmę Brunatni i ostrzegają, że jeżeli nie będzie stan dróg poprawiony –chodzi mi 

o drogę do Niedźwiedzia, oni wycofają transport dowozu dzieci do szkół. Te autobusy, które 

oni wysyłają, nie kosztują złotówkę. W tej chwili jest tragicznie. Cały czas naprawy. Ja, bym 

prosił o zwiększenie tej puli, żeby w jakiś sposób się umocnić, doinwestować i naprawiać. 

Wiem, że nasza Poźrzadlanka, kiedyś powstała dokumentacja od Poźrzadła po Węgrzynice i 

dalej na Skąpe. Ta droga powinna być dla powiatu, jako pierwszej kategorii. Jest też użyta w 

odśnieżaniu, ale proszę pamiętać, że tam przejeżdża tysiące ludzi. To nie jest boczna droga, 

dojazdy to posesji. To są miejscowości przelotowe na Sulechów, Zieloną Górę. Moje 

zapytanie dodatkowe dotyczy naszych wspólnych inwestycji Łagów, ul. 1-Lutego – chodzi o 

chodnik. Jak daleko są nasze prace zaawansowane? Wiem, że są to procedury, rozumiem te 

tematy, u mnie też przeciągają się niektóre rzeczy. Wiem, że będzie za chwilę sezon. Trudno, 

w sezonie turystycznym, jeśli jest inwestycja, nie będziemy się ociągali, nie będziemy 

zostawiali tego na później. Chciałbym znać przybliżone terminy i także, jeśli chodzi o 
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Sieniawę, o naszą inwestycję wspólną. Pan Krajczyński już powiedział, że jesteśmy już po 

przetargu. Bardzo się z tego cieszę. Można by było przybliżyć dwa słowa, jak daleko to 

wszystko postępuje. Dziękuję. 

 

Radna Elżbieta Dziuba-Klebieko – Pierwszy problem nasunął się mi, kiedy mówiła Pani 

Radna Starzewska. Mianowicie, nie wiem, czy Państwo wiecie, składałam interpelację w 

sprawie transportu miejskiego? Takie miasto, jak Świebodzin, gdzie mniejsze miejscowości 

mają swój transport miejski i nie ma problemu z przejazdem. U nas, w Świebodzinie nie 

istnieje. Swego czasu był prywatny transport, po jakimś czasie upadł. Wiele osób starszych 

mieszkających na os. Widok z chęcią pojechałoby na cmentarz, na os. Łużyckie, do Tesco. 

Nie są w stanie z uwagi na to, że zbyt duża odległość. Nie wiem, czy Państwo wiecie, że 

otrzymałam odpowiedź na tą interpelację od Gminy, od Pana Burmistrza, sugerującego, że 

przejazdy osób dorosłych, starszych, mogą odbywać się taksówkami. Nie wiem, czy to był 

szczyt dobrego humoru. Jak to się stało, tylko czekać jak Pan Burmistrz będzie 

dofinansowywał emerytom te przejazdy taksówkami, ale nie o to chodzi. Chodzi mi o taką 

kwestię. Osiedle Południowe, za osiedlem Łużyckim, to są drogi gminne. Miejsce, gdzie 

powinny być chodniki, są trawniki właścicieli prywatnych, często obsadzane drzewkami tak, 

aby nikt po tym trawniku nie szedł. Całe grupy dzieci z osobami dorosłymi przechodzą 

środkiem jezdni idąc do szkoły podstawowej nr 6 i naprawdę jest z tym problem. Samochody 

osobowe wymijają grupy dzieci, chyba do pierwszego razu, aż stanie się nieszczęście, wtedy 

zaczną się nad tym problemem zastanawiać. Chciałabym złożyć interpelację w sprawie 

jednak umożliwienia przejścia bezpiecznego. Szczególnie tym osobom, tym dzieciom do 

szkoły. Jeśli są to trawniki, to nieobsadzane drzewami, krzewami, aby w ten sposób nie 

blokować przejścia. 

Druga sprawa, mimo wszystko jeszcze raz chciałabym złożyć interpelację odnośnie tego 

transportu miejskiego. To jest kwestia dogadania się. Taki transport prywatny, dofinansować, 

porozmawiać z Tesco, z Mrówką, może w ten sposób by się dało. Wiadomo, że osoba 

prywatna, nie będzie w stanie dać sobie rady, ale przy wspólnym działaniu taki transport 

miejski jest możliwy. Będziemy kolejny raz atakować gminę i zobaczymy, czy z tego coś 

wyjdzie. Tyle interpelacji składałam, wysyłałam i za każdym razem, jest na nie. Prędzej 

doczekałam zmiany rządu. Dziękuję. 

 

Więcej chętnych do zabrania głosu nie było, wobec tego Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel 

poinformował, że odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i wnioski zostaną udzielone w pkt.8 

zgodnie z porządkiem obrad i przeszedł do pkt. 5. 

 

Ad.5 

Przewodniczący Rady Powiatu Alojzy Jokiel poinformował, że informację Wojewódzkiego 

Inspektora Ochrony Środowiska o stanie środowiska w Powiecie Świebodzińskim na tle 

wyników badań kontrolnych i monitoringowych przeprowadzonych w 2016r. w 

Województwie Lubuskim (Druk Nr 306) radni otrzymali wraz z materiałami na sesję. 

(Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu). Informacja ta była przedmiotem obrad 

Komisji Stałych.  

 

Pan Mirosław Ganecki Lubuski Wojewódzki Inspektor Ochrony Środowiska w Zielonej Górze 

omówił informację o stanie środowiska w Powiecie Świebodzińskim na tle wyników badań 

kontrolnych i monitoringowych przeprowadzonych w 2016r. w Województwie Lubuskim 

zawartą w druku nr 306.  

Następnie o godz. 11.30 Przewodniczący Rady Powiatu Alojzy Jokiel ogłosił przerwę do godz. 

11.45. 
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Po przerwie o godz. 11.45 Przewodniczący Rady Powiatu Alojzy Jokiel wznowił obrady. 

Stwierdził, że na stan 17 radnych na sali obecnych jest 16 radnych, wobec tego Rada jest 

władna, aby podejmować prawomocne uchwały. Nawiązując do informacji przedstawionej 

przez Pana Mirosława Ganeckiego Lubuskiego Wojewódzkiego Inspektora Ochrony 

Środowiska w Zielonej Górze Przewodniczący Rady Powiatu Alojzy Jokiel poprosił o 

dyskusję i zadawanie pytań w tym temacie.  

 

Radny Mirosław Algierski – Panie Inspektorze! My jak powiat zwróciliśmy się do Państwa o 

to, aby można było u nas także umieścić stację badania powietrza. Bardzo dobrze, że Pan 

wyjaśnił, że będzie mobilna i będzie również trafiała do Świebodzina. Dlaczego tak długo? 

Świebodzin jest jednym z miast, położonym w niecce, u nas świadomość mieszkańców o tym, 

że można palić wszystkim, albo mam taki piec, że spalę wszystko jest taka, że dymu, smogu 

w okresie zimy jest bardzo dużo i to jest odczuwalne. Aczkolwiek to nam nie rozwiąże 

problemu, ale będzie świadomość tego, co wdychamy. Jak będzie każdy wiedział, że się truje 

sam, a robi to jeszcze z premedytacją, to wtedy będzie inaczej reagował. Tu bardzo dziękuję 

Panu za to, że akie coś będzie. Ale mam inne pytania. Trafiały do nas m.in. do Świebodzina 

odpady z Niemiec. W jaki sposób można to kontrolować na granicy, czy jest jakaś kontrola na 

granicy, jakie są formy, bo są dokumenty przewozu i to trafia na Szczecin, albo do 

Świebodzina, do Żar, Żagania. To są niebezpieczne, bardzo złe odpady, jak to można 

kontrolować i czy kontrolujecie, w jaki sposób i z kim ewentualnie? Drugi temat. Coraz 

więcej sygnałów mamy o tym, ja miałem ukochanego kotka, pieska, on mi zdechł, gdzieś tam 

go zakopuje pod drzewem na brzegu rzeki, na swoich gruntach, czy jakieś są plany, aby ten 

temat w przyszłości rozwiązać, bo on jest i dotyka. Kolejne pytanie, mówiliśmy  o 

Świebodzinie i duże ilości odpadów  szkodliwych, jak to się stało, że nie mamy kontroli, że 

daliśmy wolną rękę, że można skupować ile się chce w Świebodzinie nie mając terenu? Pan 

wspomniał również o kotłowni Dalkii, ona ma dwie kotłownie (przy eltermie i na os. 

Łużyckim). Na os. Łużyckim zainstalowano super urządzenia oczyszczające, łapiące pyły, tak 

mnie informowała kierownik Dalkii w Świebodzinie, natomiast ta przy dużym kominie nie 

ma problemów, ale poprawiają stan. Mówił, że kilka mln zł wyłożyli na filtry, aby można było 

mieć czyste powietrze. To właściwie ma m tyle pytań. Dziękuję.  

 

Pan Mirosław Ganecki Lubuski Wojewódzki Inspektor Ochrony Środowiska w Zielonej Górze- 

jeżeli chodzi o miejsca grzebalne czyli tzw. grzebowiska, dziękuję za przypomnienie tego 

problemu, bo był wielki problem w okresie ptasiej grypy, gdzie wyszło na to, że jesteśmy 

bezsilni, jeżeli chodzi o utylizację zarówno ptactwa, jak i utylizację obornika ptasiego, który 

był również skażony.  Musieliśmy działać w stanie wyższej konieczności i nie zważając na 

pewne protesty wyznaczyć (myśmy się tym zajmowali) miejsca, gdzie można było 

bezpiecznie te odpady w postaci obornika utylizować. Zwierzęta, ptactwo wyjechały głównie 

do Śmiłowa pod Piłę i one tam zostały spalone (ponad milion sztuk). Natomiast pozostał 

problem kilkudziesięciu tysięcy ton obornika. Udało nam się znaleźć dwa takie miejsca 

grzebowiska na terenie powiatu gorzowskiego, gdzie czasowo zmagazynowaliśmy ten 

obornik, który wcześniej był zdezynfekowany, a jest to najlepszy obornik, jeżeli chodzi o 

produkcję zwierzęcą. Były bardzo duże opory społeczne, na co Państwo pewnie też zwrócili 

uwagę, bo mówiono o tym w środkach masowego przekazu. Warunki hydrogeologiczne i 

geologiczne zadecydowały o tym, ze te miejsca okazały się bezpieczne i przejęliśmy na siebie 

całkowita odpowiedzialność za bezpieczeństwo tych miejsc. Tematu na dzisiaj nie ma. 

Jesienią, jak przyjdzie czas orki on zostanie wykorzystany, ale temat i problem pozostał, 

ponieważ jak się okazało na terenie Polski i naszego województwa nie byliśmy przygotowani 

na przyjęcie i szybkie załatwienie tego przypadku w sytuacji wyjątkowej. W związku z 

powyższym doszliśmy do wniosku, że taka sytuacja  zawsze może się zdarzyć. To nie tylko 
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epidemia ptasiej grypy, ale wszelkie zoonozy mogą stworzyć tego typu zagrożenie. W 

związku z tym muszą być wyznaczone takie miejsca, które spełnią pewne warunki, przede 

wszystkim morfologiczne, hydrologiczne, hydrogeologiczne i geologiczne. To zawarte jest w 

instrukcji, którą sam opracowałem i obowiązuje, myślę, że w całej Polsce, przynajmniej taką 

informację miałem i na bazie dobrych praktyk, które tam są wymienione, takie punkty można 

wyznaczyć. Chcę pochwalić w przypadku Waszego powiatu, choć to miejsce wydaje się w 

przypadku takim nagłym zabezpieczyć potrzeby całego powiatu, wyznaczyliśmy takie 

miejsce w Lubrzy. Na wniosek pana Wójta po wykonaniu rozpoznania terenowego i 

przeanalizowaniu odpowiednich dokumentów, po wielokrotnej wizji terenowej 

wyznaczyliśmy takie miejsce w rejonie Lubrzy i ono jest. Ono jest zaznaczone na mapie i jest 

do tego materiał dokumentacyjny i wiadomo, że jeżeli w tym miejscu  cokolwiek się pojawi, 

trzeba będzie wykopać dół odpowiedniej głębokości i bardzo prymitywnej konstrukcji, to on 

zabezpieczy od strony sanitarnej środowisko. Ale dobrze by było takie miejsca powstały na 

terenie każdej gminy. Takie miejsca są akceptowane uchwałą Rady Gminy. Ale gminy się boją 

się wyznaczać takie miejsce, bo nie rozumieją, czy rozumieją w inny sposób, skoro 

wyznaczamy grzebowisko, to jest ono wykorzystywane w sytuacji wyjątkowej. Mają na myśli 

cmentarze zwierzęce i nie chcą cmentarza dla psów, kotów, bo z całej Polski będą przywozili 

itd.  Nie. To jest miejsce przygotowane tylko na taką ewentualność. Uważam, że dla własnego 

spokoju nie powinniśmy wykonywać niepotrzebnego ruchu w sytuacji już istniejącego 

zagrożenia, tylko przygotować się do tego wcześniej. W kwestii tego magazynu, jaki jest w 

Świebodzinie, musi być przygotowana powierzchnia, przeanalizowane warunki, czy można w 

sposób bezpieczny tego typu materiał tam składować, ale często bywa tak, że strony, które 

występują z wnioskiem do urzędów o wydanie zezwolenia, a papier wszystko przyjmie i 

można wszystko opisać, że to się będzie tak, a nie inaczej odbywało. A rzeczywistość jest 

zupełnie inna, decyzja zapadła i my stwierdzamy, że ona nie jest realizowana zgodnie z 

dokumentem i te wszystkie nieścisłości wychwytujemy. Ale jestem po rozmowie z 

Komendantem Wojewódzkim PSP, którzy przekazali informacje powiatowym, że w 

przypadku wątpliwych urządzeń i instalacji będą przeprowadzane kontrole, i w przypadku tej 

firmy nie były dochowane  wszelkie przepisy bezpieczeństwa pożarowego, bo instytucja nie 

posiadała instrukcji bezpieczeństwa przeciwpożarowego, a jest to podstawowy dokument, 

który jest niezbędny do funkcjonowania tego typu instytucji. Najgorsze jest to, że na tym 

terenie nie ma takiej ilości wody, która by zabezpieczyła potrzebę gaszenia. Podczas pożary 

najbliższy hydrant był w odległości 500m. W takim przypadku  hydrant musi być na miejscu, 

w zależności od powierzchni i ilości materiałów musi być odpowiednia ilość hydrantów – 2, 

3,4. Tam też nie było gaśnic i zagrożenie pożarowe było duże i bardzo dobrze, że straż 

pożarna tak szybko zadziałała. Jeżeli chodzi o zrzut materiałów z terenu Niemiec, niestety 

działa zielona lista i na podstawie tej listy transgranicznego przerzucania odpadów 

bezpiecznych, wystarczy, że strony się dogadują między sobą tj. sprzedający i kupujący. Nie 

mają obowiązku poinformowania nikogo. Natomiast dokumenty zezwalające strony muszą 

mieć. Jeśli strona polska sprowadza odpad bezpieczny, to firma transportująca musi mieć 

zezwolenie na transport odpadów o określonych kodach, a odbiorca musi zadeklarować 

sposób zagospodarowania odpadów, które przywozi na swój teren. Musi się wykazać 

odpowiednią powierzchnią, warunkami powierzchniowo-magazynowymi  i musi być jasno 

określone, co on z tym będzie robił. Jak takie dokumenty strony między sobą wymienią, to 

strona niemiecka przekazuje to do Polski i my o tym nie wiemy, bo nie ma takiego 

obowiązku, żeby nas o tym informować.  W związku z tym jak nasze kontrole wyglądają? 

Mamy umowę podpisaną ze Strażą Graniczną i prowadzimy wspólne kontrole. Mamy 

sygnały, że coś się zaczyna dziać i działamy na chybił trafił. Zatrzymujemy samochody 

oznakowane literą A, bo wiadomo, że przewozi odpady. Ostatnio była taka sytuacja. Z kodu 

wynikała, że samochód jest załadowany tekstyliami, a po otwarciu okazało się, że są to 
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gnijące odpady komunalne. I takie rzeczy wjeżdżają na nasz teren i często trafiają do tzw. 

dziupli i te osoby czasowo to przejmują. Czasami udają, że nie wiedzieli co brali, bo była 

deklaracja ustna, że to jest coś bezpiecznego. To jest kłamstwo, bo za tym idą bardzo duże 

pieniądze i nie wierzę, że nie było tu świadomości, może w 2013r., jak wchodziła ta ustawa i 

nikt nie wiedział, jak ona będzie funkcjonowała, a już byli specjaliści i obmyślali plany, jak 

na tym można nieźle zarobić. Tu jest proste rozwiązanie. Gdyby wprowadzić zabezpieczenie 

finansowe, czyli tzw. kaucję na wykonywanie tej działalności, transport, ewentualnie 

zbieranie odpadów, ich przeróbkę w postaci konkretnej kwoty w milionach złotych, setkach 

tysięcy i zabezpieczenie bankowe na daną działalność, to wtedy mamy pewność, że strona, 

która takie zabezpieczenie składa będzie robiła to zgodnie z prawem i efektywnie. Ten 

problem jest znany, ale nie ma zmiany w zapisie ustawowym i tu jest cały problem. Ta hałda 

w Tuplicach, która wjechała do Polski dała zarobek 3,5 mln Euro osobie, która dokonała tego 

transgranicznego przemytu. To chyba wszystko. Dziękuję. 

 

Radny Tomasz Karataj – Panie Inspektorze, ja ma parę pytań i sugestii. Najpierw chciałbym 

poruszyć stan powietrza w naszym powiecie. Nie wspomniała pan o zagrożeniu, które nasila 

się szczególnie w mieście, gdzie powstaje dużo warsztatów, zakładów, które w ramach 

oszczędności przepracowany olej silnikowy używają do ogrzewania swoich warsztatów. 

Ostatnio na targach budowlanych zobaczyłem piec na olej opałowy i Pan mi powiedział, że 

skoro mam warsztat, to wszyscy w warsztatach taki przepracowany olej stosują. Czy jest 

znany ten problem u nas w województwie, a szczególnie u nas w powiecie? Ja jestem 

przekonany, że  nie ma praktycznie żadnego warsztatu, który by nie stosował tego typu 

przestępstwa, bo to jest działanie bardzo szkodliwe i stosowanie tego typu paliwa, które niesie 

za sobą straszne skutki dla zdrowia, a szczególnie dla kobiet w ciąży. Następna kwestia, czy 

jest jakiś niepokojący stan wód powierzchniowych, szczególnie chodzi mi o kąpieliska. 

Zbliża się okres wakacyjny i korzystania z tych kąpielisk. Czy w naszym powiecie będziemy 

mieli wszystkie kąpieliska czynne? Jeszcze jedna sprawa odnośnie wód gruntowych, 

szczególnie w okolicach małych miejscowości i w tych miejscowościach, w których 

dotychczas nie udało się przeprowadzić pełnej kanalizacji, albo w ogóle jej nie 

przeprowadzono i nie wszyscy wywożą to do oczyszczalni. Wszyscy generalnie na wsiach 

nauczyli się, że wylewają to na swoje ogródki, posesje i ostatnio zdarza się, że problem stanu 

jakości wód, gdzie jest ujęcie z wód gruntowych, jest bardzo niepokojący. Czy jest jakieś 

badanie robione na tych miejscowościach, czy jest jakaś kontrola prowadzona stanu wód? 

Dziękuję. 

 

Pan Mirosław Ganecki Lubuski Wojewódzki Inspektor Ochrony Środowiska w Zielonej Górze- 

jeżeli chodzi o piece olejowe i inne piece montowane w przydomowych warsztatach i małych 

jednostkach, mamy bardzo dużo sygnałów sąsiedzkich. Wszystko odbywa się na zasadzie 

informacji, anonimowej bardzo często, że jest osoba, jest zakład, który dymi i zatruwa, 

pojawiają się przy tym zdjęcia i opisy działalności. My wkraczamy dwojako w tego typu 

tematy. Weryfikujemy taką informację, stwierdzamy, czy mamy do czynienia z działalnością 

gospodarczą. Jeżeli to jest działalności gospodarcza, to inspektor jedzie i przeprowadza 

kontrolę. Bardzo często są to osoby fizyczne. W zakładach koszty działalności ci ludzie 

minimalizują, często sami pracują i są jedynymi pracownikami, to jeżeli stwierdzamy, że nie 

jest to działalność gospodarcza, mamy taką możliwość weryfikowania, to zwracamy się do 

organu wójta, burmistrza, z informacją, że jest taki zakład, dostaliśmy taka informację i 

prosimy o przeprowadzenie kontroli i zweryfikowanie naszych podejrzeń i często one są 

słuszne, wtedy takie działanie kończy się mandatem dla osób fizycznych w wysokości od 100 

do 500zł, który też jest często karą dotkliwą. W przypadku poważnego zagrożenia dla życia i 

zdrowia w przypadku działalności gospodarczej, te finansowe decyzje administracyjne są  
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bardzo dotkliwe, od 1000 do miliona złotych. Wody gruntowe, jeżeli chodzi o tzw. monitoring 

środowiska,  nie podlegają naszej jurysdykcji. Z racji tego, ze jestem hydrogeologiem 

rozszerzyłem nasz wewnętrzny monitoring środowiska o badania jakości wód gruntowych i 

takie próbki pobieramy. Chodzi o tzw. przenawożenie, wylewanie gnojowicy, gnojówki, 

szamb, bo to wszystko jest możliwe, ale też prawem regulowane. W określonych okresach 

czasu takie wylewy mogą się pojawić, gdy nie ma wegetacji roślin, gdy są odpowiednie 

warunki pogodowe i glebowe. To często weryfikujemy przy okazji różnych działalności 

gospodarczych i hodowców. Mamy ciągły problem w miejscowości Myszęcin, gdzie mamy 

gospodarstwo rolne hodowlane, które produkuje trzodę i gnojowicę, która jest wywożona w 

różne miejsca. Stwierdziliśmy w kilku punktach absolutne przenawożenie, nawet 100-krotne. 

Jeżeli chodzi o kąpieliska i wody też robimy takie pomiary, sprawdzamy tzw. stan 

ekologiczny i potencjał ekologiczny wód. Te badania są regularnie prowadzone, ale na 

akwenach wybranych do tzw. stałego monitoringu wód. Tych jezior, które dokładnie 

kontrolujemy, to są wszystkie jeziora o powierzchni co najmniej 50 ha.  Część z nich to są 

jeziora kąpielowe. W przypadku korzystania rekreacyjnego, to nadzór sanitarny jest 

ważniejszy, bo to jest potencjalne źródło chorób, zakażeń. To wszystko.  

 

Więcej chętnych do zabrania głosu w dyskusji nie było, wobec tego Przewodniczący Rady 

Alojzy Jokiel podziękował Panu Mirosławowi Ganeckiemu za udział w sesji, za 

przygotowanie i przedstawienie materiału. Następnie stwierdził, że informacja 

Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska o stanie środowiska w Powiecie 

Świebodzińskim na tle wyników badań kontrolnych i monitoringowych przeprowadzonych w 

2016r. w Województwie Lubuskim została przez Radę Powiatu przyjęta.  

 

Pan Mirosław Ganecki Lubuski Wojewódzki Inspektor Ochrony Środowiska w Zielonej Górze 

podziękował za zaproszenie na sesję i poinformował, że zawsze jest do dyspozycji całej Rady.  

 

 

Ad.6 

Podjęcie uchwał: 

Przewodniczący Rady Powiatu Alojzy Jokiel poinformował, że jest 7 projektów uchwał 

zostało pozytywnie zaopiniowane przez komisje stałe Rady Powiatu Świebodzińskiego i 

skierowane na dzisiejszą sesję, pozostałe 3 projekty zaopiniowane przez Komisję Budżetu i 

Rozwoju Regionalnego.  

Opinie komisji do projektów uchwał stanowią załącznik nr 7 do protokołu.  

 

1/projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu korzystania z 

kompleksu boisk sportowych „Moje Boisko – Orlik 2012” przy Powiatowym Zespole Szkół 

Technicznych i Zawodowych w Świebodzinie i Publicznej Szkole Podstawowej nr 7 im. 

Janusza Korczaka w Świebodzinie (Druk Nr 302), który radni otrzymali wraz z 

zawiadomieniem, stanowi załącznik nr 8 do protokołu; 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania lub uwagi do projektu tej 

uchwały? 

Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady odczytał treść projektu 

uchwały, a następnie poddał pod głosowanie propozycję przyjęcia projektu tej uchwały. 

  

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 16 radnych jednogłośnie (16za, 

0przeciw, 0wstrz.) podjęła Uchwałę Nr XXVIII/163/2017 w sprawie zmiany uchwały w 

sprawie ustalenia Regulaminu korzystania z kompleksu boisk sportowych „Moje Boisko – 
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Orlik 2012” przy Powiatowym Zespole Szkół Technicznych i Zawodowych w Świebodzinie 

i Publicznej Szkole Podstawowej nr 7 im. Janusza Korczaka w Świebodzinie. Uchwała 

stanowi załącznik nr 9.   

 

2/projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono 

stanowiska kierownicze w szkołach i placówkach oraz przyznawania zwolnień od 

obowiązku realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, 

wychowawczych i opiekuńczych (Druk Nr 303), który radni otrzymali wraz z 

zawiadomieniem, stanowi załącznik nr 10 do protokołu; 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania lub uwagi do projektu tej 

uchwały? 

Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady odczytał treść projektu 

uchwały, a następnie poddał pod głosowanie propozycję przyjęcia projektu tej uchwały. 

  

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 16 radnych jednogłośnie (16za, 

0przeciw, 0wstrz.) podjęła Uchwałę Nr XXVIII/164/2017 w sprawie zmiany uchwały w 

sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze w szkołach i 

placówkach oraz przyznawania zwolnień od obowiązku realizacji tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych. 

Uchwała stanowi załącznik nr 11.   

 

3/projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie dofinansowania na 2017r. 

doskonalenia zawodowego nauczycieli szkół i placówek prowadzonych przez Powiat 

Świebodziński (Druk Nr 304), który radni otrzymali wraz z zawiadomieniem, stanowi 

załącznik nr 12 do protokołu; 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania lub uwagi do projektu tej 

uchwały? 

Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady odczytał treść projektu 

uchwały, a następnie poddał pod głosowanie propozycję przyjęcia projektu tej uchwały. 

  

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 16 radnych jednogłośnie (16za, 

0przeciw, 0wstrz.) podjęła Uchwałę Nr XXVIII/165/2017 w sprawie zmiany uchwały w 

sprawie dofinansowania na 2017r. doskonalenia zawodowego nauczycieli szkół i placówek 

prowadzonych przez Powiat Świebodziński. Uchwała stanowi załącznik nr 13.   

 

4/projekt uchwały w sprawie użyczenia pomieszczeń w budynku przy ul. Okrężnej 3 w  

Świebodzinie, stanowiącym własność Powiatu Świebodzińskiego (Druk Nr 307), który radni 

otrzymali wraz z zawiadomieniem, stanowi załącznik nr 14  do protokołu; 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania lub uwagi do projektu tej 

uchwały? 

Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady odczytał treść projektu 

uchwały, a następnie poddał pod głosowanie propozycję przyjęcia projektu tej uchwały. 
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Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 16 radnych jednogłośnie (16za, 

0przeciw, 0wstrz.) podjęła Uchwałę Nr XXVIII/166/2017 w sprawie użyczenia pomieszczeń 

w budynku przy ul. Okrężnej 3 w Świebodzinie, stanowiącym własność Powiatu 

Świebodzińskiego. Uchwała stanowi załącznik nr 15.   

 

 

5/projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2017 Powiatu 

Świebodzińskiego (Druk Nr 308), który radni otrzymali wraz z zawiadomieniem, stanowi 

załącznik nr 16  do protokołu; 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel poinformował, że Zarząd Powiatu Świebodzińskiego 

składa dwie autopoprawki do tego projektu uchwały, które zostaną przegłosowane odrębnie. 

Następnie poprosił panią Skarbnik o przedstawienie tych autopoprawek.  

 

Skarbnik Powiatu Dorota Karbowiak omówiła autopoprawkę nr 1 do projektu uchwały w 

sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2017 Powiatu Świebodzińskiego zgodnie z 

załącznikiem nr 17 do protokołu. Wyjaśniła, że obejmuje ona zwiększenie dochodów i 

wydatków o kwotę 46.680zł zgodnie z wnioskami jednostek.  

Następnie pani Skarbnik omówiła autopoprawkę nr 2 do projektu uchwały w sprawie 

zmiany uchwały budżetowej na rok 2017 Powiatu Świebodzińskiego zgodnie z 

załącznikiem nr 18 do protokołu. Polega ona na zmniejszeniu dochodów i wydatków o 

łączną kwotę 2.500.000 zł. Po stronie dochodów jest to zmniejszenie planowanych 

wpływów ze sprzedaży majątku, natomiast po stronie wydatków zaproponowane zmiany 

polegają na zmniejszeniu wydatków poszczególnych jednostek w skali całego powiatu 

łącznie o 9,13% ich budżetów finansowanych ze środków własnych powiatu, również 

zwiększenie o 1,5 mln wydatków w oświacie, co łącznie daje zmniejszenie o 2,5 mln zł. 

Autopoprawka nr 2 związana jest głównie z brakiem sprzedaży nieruchomości i taka 

propozycja Zarządu jest warta rozpatrzenia.  

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania lub uwagi do zgłoszonych 

autopoprawek.  

 

Radny Michał Motowidełko – Panie Przewodniczący! Panie Starosto! Pani Skarbnik! Ja 

chciałbym się odnieść do autopoprawki nr 2, w której to ujęte zostało m.in. duże cięcie na 

wynagrodzeniach, zarówno w Starostwie Powiatowym, jest to ponad 295.000zł, następnie 

wynagrodzenia osobowe przy domach pomocy społecznej i tak we wszystkich jednostkach 

organizacyjnych. Chciałbym zapytać, jak ten cel będzie osiągnięty, na czym to polega? 

 

Starosta Zbigniew Szumski – najwyższy moment, żeby stanąć w prawdzie przy realizacji 

tegorocznego budżetu i w związku z tym, iż w miesiącu maju odbyły się przetargi na dwie 

nieruchomości, kolejne odbędą się na przełomie lipca i sierpnia, nie możemy w tej chwili 

pozostawać bierni i na wypadek sytuacji takiej, gdyby rzeczywiście nie udało się znaleźć 

potencjalnych nabywców, te zmiany zabezpieczają realizację budżetu do końca 2017r. 

Lepiej wcześniej dmuchać na zimne, bo na jesieni to już będzie za późno. Jeżeli uda się te 

nieruchomości sprzedać, to sytuacja się poprawi. Natomiast po przyjęciu tej autopoprawki, 

po zmianach w budżecie w ciągu najbliższych 2-3 tygodni będziemy się spotykać z szefami 

jednostek i będziemy analizować, jakie konkretne oszczędności w tym momencie, jakie 

oszczędności w okolicach września-października trzeba podjąć, żeby budżety zrealizować. 

Ja nie sądzę, żeby to były tylko i wyłącznie płace, bo najprościej jest wyciąć z płac. Musimy 
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przejrzeć całą rzeczówkę,  musimy przejrzeć jakie propozycje będą mieli dyrektorzy i 

wydaje mi się, że jest to do zrealizowania, aczkolwiek trudne.  

 

Radny Michał Motowidełko – czyli jest prawdopodobieństwo, że może to się wiązać ze 

zwolnieniami, czy nie? 

 

Starosta Zbigniew Szumski – nie można tego wykluczyć. Musimy też mieć na uwadze, że 

zwolnienia już idą w szkołach, w związku z tym, że mamy milion złotych mniejsza 

subwencję, niż w roku ubiegłym, nie wiadomo znowu ile dzieci nazbieramy i być może 

również nastąpią ograniczenia w zatrudnieniu. Uważam, ze w perspektywie nawet 

najbliższych lat musimy zmierzać w kierunku takim, żeby wydawać na wydatki bieżące i na 

utrzymanie struktury tyle pieniędzy, ile mamy i to we wszystkich sferach. Co roku 

dokładaliśmy od dwóch, do 2,5 mln zł do oświaty ponadgimnazjalnej, teraz jest taki czas, że 

tych pieniędzy nie ma i w przyszłych latach nie będzie. Im wcześniej tego typu zmiany 

strukturalne nastąpią, tym lepiej. Pokłosiem przyjęcia tych regulacji finansowych będą 

również zmiany strukturalne w samej strukturze powiatu, ale o tym, to na następnej sesji.  

 

Więcej pytań nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel poddał pod 

głosowanie propozycję przyjęcia autopoprawki nr 1 Zarządu Powiatu do projektu uchwały 

w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2017 Powiatu Świebodzińskiego. 

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 16 radnych jednogłośnie (16za, 

0przeciw, 0wstrz.) przyjęła autopoprawkę nr 1 Zarządu Powiatu do projektu uchwały w 

sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2017 Powiatu Świebodzińskiego. 
 

Następnie Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel poddał pod głosowanie propozycję przyjęcia 

autopoprawki nr 2 Zarządu Powiatu do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej na rok 2017 Powiatu Świebodzińskiego. 

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 16 radnych większością głosów (13za, 

2przeciw, 1wstrz.) przyjęła autopoprawkę nr 2 Zarządu Powiatu do projektu uchwały w 

sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2017 Powiatu Świebodzińskiego. 
 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania do projektu uchwały po 

uwzględnieniu autopoprawek? 

Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel poddał pod 

głosowanie propozycję przyjęcia projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej 

na rok 2017 Powiatu Świebodzińskiego po uwzględnieniu autopoprawek. 

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 16 radnych większością głosów (14za, 

2przeciw, 0wstrz.) podjęła Uchwałę Nr XXVIII/167/2017 w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej na rok 2017 Powiatu Świebodzińskiego. Uchwała stanowi załącznik nr 19.   

 

6/projekt uchwały w sprawie zmiany załącznika do uchwalonej wieloletniej prognozy 

finansowej Powiatu Świebodzińskiego na lata 2017-2028 (Druk Nr 309), który radni 

otrzymali wraz z zawiadomieniem, stanowi załącznik nr 20 do protokołu; 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania lub uwagi do projektu tej 

uchwały? 
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Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady odczytał treść projektu 

uchwały, a następnie poddał pod głosowanie propozycję przyjęcia projektu tej uchwały. 

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 16 radnych większością głosów (14za, 

0przeciw, 2wstrz.) podjęła Uchwałę Nr XXVIII/168/2017 w sprawie zmiany załącznika do 

uchwalonej wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Świebodzińskiego na lata 2017-

2028. Uchwała stanowi załącznik nr 21.   

 

7/projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pana [wyłączenie jawności w zakresie danych 

osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001r. o dostępie do informacji publicznej; 

jawność wyłączyła Bernarda Czajkowska Naczelnik Biura Rady i Zarządu Powiatu] na działalność 

Starosty Świebodzińskiego w zakresie wydania decyzji nr NAB-O-V-7351/58/00 (Druk Nr 

310), który radni otrzymali wraz z zawiadomieniem, stanowi załącznik nr 22 do protokołu; 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel poinformował, że Pan [wyłączenie jawności w zakresie danych 

osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001r. o dostępie do informacji publicznej; 

jawność wyłączyła Bernarda Czajkowska Naczelnik Biura Rady i Zarządu Powiatu] dnia 11.05.2017r. 

złożył skargę  na działalność Starosty Świebodzińskiego w zakresie wydania decyzji nr 

NAB-O-V-7351/58/00 (załącznik nr 23). Wyjaśnił również, że skarżący został 

poinformowany o terminie dzisiejszej sesji, został na nią zaproszony, również został 

poinformowany o posiedzeniach komisji stałych Rady Powiatu Świebodzińskiego. Pan 
[wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 

2001r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Bernarda Czajkowska Naczelnik Biura Rady i 

Zarządu Powiatu] w komisjach nie brał udziału, również na dzisiejszej sesji jest nieobecny. 

Zapytał, czy są pytania do projektu tej uchwały.   

Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady odczytał treść projektu 

uchwały, a następnie poddał pod głosowanie propozycję przyjęcia projektu tej uchwały. 

  

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 16 radnych jednogłośnie (16za, 

0przeciw, 0wstrz.) podjęła Uchwałę Nr XXVIII/169/2017 w sprawie rozpatrzenia skargi 

Pana [wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 

września 2001r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Bernarda Czajkowska Naczelnik Biura 

Rady i Zarządu Powiatu] na działalność Starosty Świebodzińskiego w zakresie wydania decyzji 

nr NAB-O-V-7351/58/00. Uchwała stanowi załącznik nr 24.   

8/projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ograniczenie zatrudnienia radnej (Druk Nr 

312), który radni otrzymali, stanowi załącznik nr 25 do protokołu; 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania lub uwagi do projektu tej 

uchwały? 

 

Radna Jolanta Starzewska poinformowała, że nie będzie brała udziału w głosowaniu, gdyż 

uchwała dotyczy jej osoby. Dodała, że jest tu obecny Pan Dyrektor Szkoły i ma nadziej e, że 

uzasadnienie do tego projektu uchwały jest takie, jak Pan Dyrektor powiedział, czyli 

powodem ograniczenia etatu nie jest działalność radnej, a konieczność wynikająca z 

reorganizacji oświaty, jaka nastąpiła w wyniku wprowadzonych nowych przepisów 

oświatowych i ma nadzieję, że tak jest.  

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy pan Dyrektor Gimnazjum chciałby coś 

dodać? 
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Pan Sylwester Wierzbicki Dyrektor Publicznego Gimnazjum Nr 1 w Świebodzinie – jest 

dokładnie tak, jak Pani mówi i kwestia związana z ta moją prośbą do Państwa wynika z 

reorganizacji, jaką teraz przechodzimy w związku z wprowadzaną reformą. Kwestia 

ograniczenia liczby godzin etatu dotyczy wszystkich nauczycieli wychowania fizycznego w 

mojej szkole, stąd mam obowiązek zapytać Państwa o Państwa opinię w tej sprawie. Stąd 

też moja obecność. Dziękuję bardzo.  

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono.  

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel – przechodzimy do procedury przyjęcia uchwały 

zawartej w druku 312 w sprawie wyrażenia zgody na ograniczenie zatrudnienia radnej. W 

związku z tym, że w projekcie uchwały jest wyraża się zgodę / nie wyraża się zgody 

uchwałę przyjmiemy dwuetapowo. Najpierw zagłosujemy za wyrażeniem zgody. Kto z 

Państwa radnych jest za wyrażeniem zgody na ograniczenie zatrudnienia radnej Jolancie 

Starzewskiej, nauczycielowi Publicznego Gimnazjum nr 1 im. Mikołaja Kopernika w 

Świebodzinie w roku szkolnym 2017/2018 do 12/18 etatu, proszę o podniesienie ręki. 

Dziękuję, 14 głosów za. Kto jest przeciw? 0 głosów. Dziękuję, kto się wstrzymał od głosu? 

1 osoba. Głosowało 15 radnych, 14 głosów za wyrażeniem zgody, 0głosów przeciw, przy 1 

głosie wstrzymującym. (1 osoba nie brała udziału w głosowaniu: radna Jolanta Starzewska) 

Oświadczam, że Rada Powiatu Świebodzińskiego większością głosów wyraziła zgodę na 

ograniczenie zatrudnienia radnej Jolancie Starzewskiej, nauczycielowi Publicznego 

Gimnazjum nr 1 im. Mikołaja Kopernika w Świebodzinie w roku szkolnym 2017/2018 do 

12/18 etatu. W związku z tym treść uchwały jest następująca: „Wyraża się zgodę na 

ograniczenie zatrudnienia radnej Jolancie Starzewskiej, nauczycielowi Publicznego 

Gimnazjum nr 1 im. Mikołaja Kopernika w Świebodzinie w roku szkolnym 2017/2018 do 

12/18 etatu. §2. Zobowiązuje się Przewodniczącego Rady Powiatu do niezwłocznego 

przesłania niniejszej uchwały pracodawcy tj. Publicznemu Gimnazjum nr 1 im. Mikołaja 

Kopernika w Świebodzinie oraz doręczenia jej zainteresowanej radnej Pani Jolancie 

Starzewskiej. §3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.” Po odczytaniu treści 

uchwały Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel poddał pod głosowanie propozycję podjęcia 

uchwały w przedstawionym brzmieniu jak wyżej. 

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego na 15 głosujących większością głosów (14za, 

0przeciw, 1wstrz.) podjęła Uchwałę Nr  XXVIII/170/2017 w sprawie wyrażenia zgody na 

ograniczenie zatrudnienia radnej.  Uchwała stanowi załącznik nr 26.   

 

9/projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Świebodzin na realizację 

zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa ulicy Cegielnianej w Świebodzinie wraz z 

oświetleniem i odwodnieniem” w ramach Programu Rozwoju Gminnej i Powiatowej 

Infrastruktury Drogowej na lata 2016 – 2019 (Druk Nr 313), który radni otrzymali, stanowi 

załącznik nr 27 do protokołu; 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania lub uwagi do projektu tej 

uchwały? 

Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady odczytał treść projektu 

uchwały, a następnie poddał pod głosowanie propozycję przyjęcia projektu tej uchwały. 
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Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 16 radnych większością głosów (15za, 

0przeciw, 1wstrz.) podjęła Uchwałę Nr XXVIII/171/2017 w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Gminie Świebodzin na realizację zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa 

ulicy Cegielnianej w Świebodzinie wraz z oświetleniem i odwodnieniem” w ramach 

Programu Rozwoju Gminnej i Powiatowej Infrastruktury Drogowej na lata 2016 – 2019. 

Uchwała stanowi załącznik nr 28.   

 

10/projekt uchwały w sprawie wspólnej realizacji zadania pn.: „Budowa ścieżek rowerowych 

w gminie Babimost, gminie Kargowa i gminie  Zbąszynek” (Druk Nr 315), który radni 

otrzymali, stanowi załącznik nr 29 do protokołu; 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania lub uwagi do projektu tej 

uchwały? 

Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady odczytał treść projektu 

uchwały, a następnie poddał pod głosowanie propozycję przyjęcia projektu tej uchwały. 

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 16 radnych większością głosów (15za, 

1przeciw, 0wstrz.) podjęła Uchwałę Nr XXVIII/172/2017 w sprawie wspólnej realizacji 

zadania pn.: „Budowa ścieżek rowerowych w gminie Babimost, gminie Kargowa i gminie  

Zbąszynek”. Uchwała stanowi załącznik nr 30.   

 

Ad.7 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel poinformował, że projekt stanowiska w sprawie przyjęcia 

Karty Samorządności (Druk Nr 316) radni otrzymali wraz z zawiadomieniem i było 

przedmiotem obrad komisji stałych, które wyraziły wole przyjęcia go przez Radę Powiatu. 

Projekt stanowiska stanowi załącznik nr 31.  

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania lub uwagi do tej sprawy? Czy Pan 

Starosta chciałby coś dodać? 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

propozycję przyjęcia przez Radę Powiatu stanowiska w sprawie przyjęcia Karty 

Samorządności. 

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 16 radnych większością głosów (14za, 

2przeciw, 0wstrz.) przyjęła stanowisko w sprawie przyjęcia Karty Samorządności. 

Stanowisko stanowi załącznik nr 32.  

 

Ad.8 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel poprosił Starostę o zabranie głosu w tym punkcie.  

 

Starosta Zbigniew Szumski – Na początek dwie rzeczy, które dotyczą ograniczeń 

finansowych, które wprowadzamy. Intencja jest taka, aby oszczędzić w tych jednostkach, 

gdzie prowadzona była aktywna polityka budżetowa, gdzie zarządzano aktywnie tym 

budżetem, czasami były ponoszone koszty społecznie, aby uchronić się przed zjawiskiem 

ograniczenia zatrudnienia. To po pierwsze. Po drugie, w całym tym przedsięwzięciu jesteśmy 

w takiej sytuacji, że zdecydowana większość, prawie 90 % inwestycji i przedsięwzięć, które 

mają już aplikację prawną, czy rozstrzygnięcia przetargowe, które się już toczą. Też one są już 

zabezpieczone i prowadzone. Jedynie tam, gdzie nie ma rozstrzygniętych tych przetargów, 

czy postępowania takowe się toczą, to zagrożenie istnieje, ale w tym momencie. Mam 
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nadzieję, że z opóźnieniem, ale uda się zrealizować wszystko, co zamierzaliśmy w tym roku 

kalendarzowym zrobić. Ta cała sytuacja, przyjęta przez Państwa uchwałą, wymaga dużej 

aktywności, nie tylko na poziomie jednostek, ale przez wszystkich aktywnego obrotu sytuacji 

przez Zarząd. Teraz odpowiadając na wnioski i interpelacje. To, co powiem o drogach, to 

powiem, ale Wicestarosta dokończy. Jeśli chodzi o wjazdówkę do Toporowa, to w tym 

tygodniu w skupie makulatury zaczepił mnie mieszkaniec. Jest tam sytuacja straszna, hałas i 

łomot w tych domach. Ekipa musi pojechać i zobaczyć, co tam się dzieje. Jeśli chodzi o 

przetarg w Sieniawie, to może Panowie macie rozstrzygnięty przetarg, my nie mamy. Jeszcze 

dwa, trzy dni będzie się rozstrzygał. Parking przed Policją, to przekażemy interpelację Pani 

Urszuli Miary do Komendanta. Lustro przy noclegowni, to do rozważenia – odpowiemy na 

piśmie na ten temat. Przedłużenie ul. Kamiennej w kierunku ul. Cegielnianej przekażemy do 

Gminy. Jeśli chodzi o prąd, sytuacja się powtarza. Była kiedyś, trzeba ponawiać. Przekażemy, 

gdzie trzeba. Miło słyszeć te wszystkie podziękowania, szkoda, że Ci, którzy są adresatami, 

nie mogli tego dziś usłyszeć. Myślę, że byliby wdzięczni za te dobre słowa. Jeśli chodzi o 

trakty i ustawienie Toi, Toi, to szczerze powiedziawszy, muszę się oswoić z tym tematem i 

myślę, że się zastanowimy, czy Toi Toi jest najlepszym rozwiązaniem, nie wiem. Pozostałe 

tematy zostaną przekazane to właściwych adresatów. Nie chciałbym się wcinać w dialog 

między Radnym Karatajem a Wicestarostą, dlatego damy im za chwilę szansę. Oznakowanie 

dróg poziomych, to też Wicestarosta nakreśli. Co z nieruchomościami? Tu też czuję niedosyt. 

Musimy mocno w tym momencie się podjąć właściwie czysto urzędowego podejścia to 

tematu i przelewki się skończyły! Na całą niekorzyść sytuacji, jeśli chodzi o ul. Łużycką, ma 

to, że te procedury, które są na niekorzyść, jak się ukaże ogłoszenie, to przez tydzień drzwi się 

nie zamykają, chodzą oglądają i pytają się, czy moglibyśmy kupić w przyszłym tygodniu? Po 

dwóch miesiącach okazuje się, że albo gdzieś uciekają z tymi pieniędzmi, albo coś innego i 

pieniądz się wymyka. Dzisiaj te 1.200.000 złotych za tą działkę na Łużyckim, to sama działka 

przy tych cenach, to 700tys. złotych. Czekamy! Jeśli chodzi o interpelacje radnego 

Algierskiego, to 60tys. złotych, w ramach cięć budżetowych – wytniemy i w tym momencie 

opracowywanie koncepcji przenosin, musimy odłożyć na następną kadencję. Do końca tej 

kadencji nie będziemy się tym zajmować. Musimy stanąć w realiach. Ten temat w ośrodku 

szkoleniowym był poruszany w poprzedniej kadencji. Komendanci się zmienili wojewódzcy, 

wówczas decyzyjność była zawieszona. Dobrze, że Pan przypomniał, wyleciało mi z głowy. 

Jeśli chodzi o ścieżkę rowerową Świebodzin – Grodziszcze, to był układ taki, że przyszło 

nam projektować tą ścieżkę. W przyszłym tygodniu byli i zakomunikowali, że się wycofują, 

szczegóły zna Wicestarosta. Nie ma projektu. Jeżeli chodzi o szkolnictwo, to na piśmie 

przedstawimy odpowiedź jak wygląda rekrutacja. W tym momencie sytuacja wygląda w 

sposób zadowalający w PZSTiZ. W sumie wbrew obawom 3 klasy w LO też powinny być. 

Ale to wszystko mało. Pan Karkocki pracuje nad projektem z pewnymi zmianami w oświacie 

i one muszą nastąpić, jest bardzo duży ruch kadrowy. Prognozy demograficzne nie są za 

ciekawe. Mamy taką sytuację, że latem zostanie uruchomiona A3 do Zielonej Góry. Ile to 

wsiąść do autobusu i pojechać do Zielonej Góry? Tu trzeba mocno pogadać, co dalej. Remont 

drogi w Szczańcu, umowa podpisana, a nam się nie spieszy z rozliczeniem, możemy do końca 

roku. Na jesieni się okaże. Projekt organizacji ruchu nie stoi w miejscu, może mają jakieś 

uwagi do projektu? Ale generalnie wszystko jest w porządku. Jeśli chodzi o interpelacje Pana 

Waldemara Roszczuka, to może część wątpliwości rozwiało wystąpienie Inspektora WIOŚ. 

Opowieści o tym sabotażu, to prokuratura.  

 

Pan Waldemar Roszczuk – Tylko Pani Dyrektor tego nie zgłosiła. 

 

Starosta Zbigniew Szumski – Musimy powyjaśniać, te wszystkie sprawy. Nie chciałbym za 

kogoś odpowiadać. Przewodniczący Rady z Łagowie, pytał nas o pobocza. Głos oddam za 
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chwilę Wicestaroście. Jeśli chodzi o zapytanie Wójta z Gminy Łagów o udziale naszym w 

ścieżkach na terenie Gminy Babimost i Kargowa, to Pan słyszał. W Zbąszynku, to to 

przekazanie gruntu, natomiast Świebodzin - Grodziszcze, to też Pan wie, jak jest. Cegielniana 

jest to pokłosie ubiegłorocznych umów dotyczących „Schetynówek”, projekt z Gminą 

Świebodzin to jest ok. 400tys. złotych do przodu. Tak, to wygląda. Natomiast zwiększymy 

pulę na remonty dróg, remonty cząstkowe jeszcze nie ruszyły. Jeśli chodzi o chodnik w 

Łagowie, to jest zlecony projekt. Projekt powinien być wykonany i to musi być zrobione. 

Tylko trzeba określić harmonogram. Na koniec interpelacje radnej Elżbiety Dziuby – 

Klebieko. Transport miejski, to jest zagadnienie kierowane kolejny raz, nie w kierunku 

naszym, ale Gminy. Osiedle Południowe, to nie nasza działka i przekażemy do Gminy 

Świebodzin. Przekazuję głos Wicestaroście.  

 

Wicestarosta Mieczysław Czepukowicz – Odniosę się do interpelacji Urszuli Miara. Był 

robiony w tamtym roku wiadukt, był wyłączony i zamknięty. Odbywał się przez ul. 

Wschodnią i pod wiaduktem, ul. Łużycką. Mieliśmy takie przyzwolenie i decyzję Pana 

Burmistrza, jakby wiadukt był zalany na czas remontu, mogliśmy sobie otworzyć drogę 

awaryjną na wysokości stadionu, ona łączyła łącznik z ul. Kopernika. Uważam, że fajnie, jak 

by ten łącznik powstał, nieduży jest to koszt, mało brakuje tam, tego asfaltu. Jak by się 

wstawiło znak dotyczący 3,5t, to wszyscy mieszkańcy sąsiednich ulic mieliby skrócony czas 

dojazdu do domu, a korek, który się tu tworzy, na pewno by zniknął. 

 

Radna Urszula Miara – Niech zrobią prawoskręt! 

 

Wicestarosta Mieczysław Czepukowicz – Ten pomysł jest dobry, bo dawno temu, taki przejazd 

był. Odniosę się do interpelacji Pana Tomasza Karataja. Jak Pan minie Bytnicę, Niedźwiedź, 

Kosobudz, Przełazy, Łagów, to jest katastrofa.  Przyznaję rację, ale taka jest prawda. Po tej 

zimie, tak te drogi wyglądają. Tak to wygląda, że my nic nie zrobiliśmy, bo nie mieliśmy 

ruchów. Na ostatniej sesji została podjęta uchwała budżetowa, abyśmy zwiększyli na remont 

cząstkowy dróg. Umowa została podpisana na remontery dokładnie 19 maja, w myśl procedur 

w ciągu dwóch tygodni wykonawca wchodzi. Czyli 1 lub 2 czerwca to termin, gdzie powinien 

się zjawić. Pani Naczelnik poinformowała, że mamy 6 gmin. 1 remonter wejdzie na Gminę 

Łagów, Lubrza, 2 na Gminę Skąpe, Świebodzin, 3 na Szczaniec, Zbąszynek. Jest umowa z 

wykonawcą, jeśli nie będzie pogody, to po południami nie będą pracować. Proszę o kilka dni 

cierpliwości. Chcę masą na gorąco połatać głębokie wyrwy w jezdni.  

     

Radna Alicja Hoppenn – Anyszko – Mam pytanie,  co do remonterów. Gmina Skąpe ma 

łącznie 200 km dróg powiatowych, w połączeniu z innym drogami ma ok. 100km. Jeden 

remonter na ok. 200km? A 2 gminy mają 100km? To trochę nie tak. Gmina Zbąszynek 40km, 

Gmina Szczaniec 40km, a u nas 1 remonter na dwie Gminy? 

 

Radny Tomasz Karataj – W naszej Gminie nie ma żadnej nowej drogi zrobionej, a w Gminie 

Skąpe, mnóstwo dróg zrobionych. U nas jedzie się 5km/h, dziura na dziurze! Zapraszam 

przejechać się drogą na Węgrzynice.  

 

Radna Alicja Hoppenn – Anyszko – To jest Gmina Skąpe.  

 

Wicestarosta Mieczysław Czepukowicz – Oznakowanie poziome, mamy wycenę i na 

przełomie czerwca i lipca sprawa ruszy. Nie chcieliśmy tego robić wcześniej, bo remontery 

nie weszły. Nie chcemy malować nawierzchni dziurawej, aby nie było komentarzy. Panie 

Mirosławie, pytał się Pan o ścieżkę do Grodziszcza. 23 maja było spotkanie z 
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przedstawicielami Gminy Świebodzin. Był Burmistrz Tomalak i jego pracownicy. 

Przedstawił nam informację, że projekt dotyczący realizacji budowy tej ścieżki Świebodzin – 

Grodziszcze upadł. Nie zostanie zrobiona dokumentacja, czas wykonania jej w tym roku mija 

3 lata. Pan Tomalak przedstawił, że projektant nie sprostał tym zadaniom. Była to może osoba 

starsza, ale ja nie chcę się w tym temacie wypowiadać. Realizacji tej ścieżki nie będzie, 

zadeklarował się, że wykona ścieżkę tylko po swojej stronie – od obwodnicy do Grodziszcza. 

Drugą stronę scedował na nas, ale my nie możemy żadnego ruchu zrobić, ponieważ gmina 

wykonuje projekt oświetlenia tej ulicy, gdzie będzie ścieżka. Dopiero po wykonaniu tej 

inwestycji będziemy mogli coś wspólnie zdziałać. Na razie jesteśmy przed faktem 

dokonanym, nie wiedzieliśmy, pieniądze mieliśmy zabezpieczone na dokumentację, niestety 

stało się inaczej. Interpelacja Romana Korala. Geodeta działa na Waszym terenie, tak jak 

Wójt prosił. W czerwcu firma DROGBUD wejdzie. Interpelacja Przewodniczącego Rady 

Gminy z Łagowa. Koszenia nie było. Była zima i nastało szaleńcze gorące lato. Mamy jakieś, 

tam pieniądze na koszenie, będą dwa pokosy, ale sukcesywnie będziemy to robić. Wystąpimy 

o ocenę i przystąpimy do wykonania. Chyba, że są newralgiczne miejsca, gdzie nie można 

czekać, to nasza brygada to wykona. Odpowiadając na pytanie Pana Wójta Kalbarczyka. Tak 

się złożyło, że było mówione, że możemy zrobić przetarg na chodnik. Tak się złożyło, że 

musimy zrobić przetarg na dokumentację, która jest zlecona. Pani Kościukiewicz przekazała, 

że do końca czerwca będzie projekt zrobiony. W lipcu ogłaszamy przetarg i będzie 

wykonawca wyłoniony. Przetarg dotyczący Sieniawy jest jutro. Dziękuję.  

 

Starosta Zbigniew Szumski – Uzupełniając informację chciałem podać, jak skończył się 

proces budowy starej drogi Skąpe – Łąkie. Z apelacji na rzecz wykonawcy Sąd zasądził 

jeszcze 118tys. złotych, z odsetkami wyjdzie ok. 190tys. złotych, czyli łącznie z żądanych 

1.800.000 złotych w tym roku i w roku ubiegłym, o główną część dochodziliśmy w roku 

poprzednim. Myślę, że to już koniec sztandarowej inwestycji w Gminie Skąpe.  

 

Pan Stanisław Drob Przewodniczący Rady Gminy w Łagowie – Szanowni Państwo! Chciałem 

poinformować i podziękować Państwu za wsparcie inicjatywy, jeżeli chodzi o inwestycję na 

os. Lecha w Łagowie. Informuję, że ta inwestycja rozpoczęła się wczoraj. Bardzo dziękuję za 

to przedsięwzięcie, za to, że przychyliliście się Państwo do współpracy. Dziękuję! 

 

Starosta Zbigniew Szumski – chciałbym zwrócić uwagę i prosić, aby nie była w Powiecie 

Świebodzińskim kontynuowana tradycja stawiania obiektów sakralnych, a dopiero potem 

załatwianie wszelkich formalności.  

 

Wójt Gminy Łagów Czesław Kalbarczyk – Szanowni Państwo! Panie Starosto! Nie my 

wybudowaliśmy obiekt sakralny, tylko mieszkańcy. To są mieszkańcy powiatu, a że na 

terenie Gminy Łagów, tak się złożyło. Chciałbym podziękować Panu Staroście, 

Wicestaroście, Przewodniczącemu i całej Radzie, wszystkim pracownikom urzędu Starostwa 

Powiatowego, ponieważ gmina Łagów zajęła po raz pierwszy tak wysoką ocenę Politechniki 

Warszawskiej i 3 miejsce w rankingu Rozwoju Jednostek Samorządu Terytorialnego 

Województwa Lubuskiego za 2016r. Chciałbym jeszcze raz serdecznie Wam podziękować, 

bo w dużej mierze przyczyniliście się to takiego naszego sukcesu. Bardzo dziękuję. 

 

Radny Tomasz Karataj – Chciałbym podziękować Panu Wicestaroście po ciężkich bojach 

została przywrócona normalność dla gospodarzy i przedsiębiorców z miejscowości 

Niedzwiedź i Węgrzynice. Przyszło pozwolenie po wielu pismach na przywrócenie jazdy dla 

osób, które wystosują odpowiednie pismo. W przypadku uszkodzenia nawierzchni lub pasa 

drogi, ruch wykorzystywany do przejazdu, usytuowany w pasie drogowym wnioskodawca 
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obowiązany jest do wykonywania napraw na własny koszt. Boję się puszczać ciężarówki i 

proszę, aby wykonać przegląd dróg, bo później się okaże, że będziemy musieli ponieść koszty 

naprawy. W imieniu osób wnioskujących, które się starały o pozwolenie proszę, aby to 

unormować i stwierdzić stan faktyczny, jak wygląda ta droga, aby później nie naprawiać na 

własny koszt. Druga sprawa, to, że te 500tys złotych wydane na proces z firmą z Kościana 

dotycząca budowy drogi Skąpe – Łąkie, czyli zaoszczędzone 1.300tys. złotych, to jest zasługa 

Komisji Rewizyjnej i naszej prośby o ponowne przywrócenie tematu. Chcę, aby Rada 

wiedziała, że pieniądze zaoszczędzone, to było pokłosie, że zaczęliśmy się przyglądać tej 

sprawie na nowo i zaczęliśmy wnioskować do Pana Starosty i urzędników, aby nie 

przyznawać się po raz kolejny do tego, że zgadzamy się na ugody. Przypominam, że Powiat 

wyszedł z propozycją pójścia na ugodę na 800tys. złotych, oni chcieli 1.200tys. złotych. 

Warto wspomnieć, że to jest zasługa Komisji Rewizyjnej. Radni powinni pamiętać, że pewna 

część pieniążków zaoszczędzonych, powinna trafić w ten teren, gdzie nigdy nie było 

inwestycji. Dziękuję. 

 

Starosta Zbigniew Szumski – W sumie tu się należą podziękowania dla Komisji Rewizyjnej, 

dlatego warto się wzajemnie się wspierać, czasami z innej perspektywy spojrzeć. 

 

Radna Urszula Miara – Odnośnie transportu miejskiego. Uprzejmie beneficjentom i 

mieszkańcom Świebodzina przypominam, że o transport trzy lata trwała walka, aby go 

uruchomić, a później bus jeździł sam na okrągło. Pan Osiński, po kosztach, rok czasu 

dopłacał do tego przedsięwzięcia. Gmina wiele spolegliwości wykazała, aby ten transport 

uruchomić. Jeśli chodzi o działania w stosunku do tego transportu, to z działem logistyki we 

Wrocławiu, mówię o firmie Tesco i z Intermarche rozmawiałam, w tej chwili nie są 

zainteresowani, bo wtedy też Panu Osińskiemu pewne działania na plus, bo oni wykazali, że 

mieszkańcy nie jeździli. Swego czasu była dopięta sprawa budowy domowego hospicjum 

stacjonarnego w Świebodzinie, dosłownie taki kawałek, jak ta sala, potrzebny był, aby 

zmieściła się ta inwestycja na terenie parafii przy sanktuarium. Członkowie Spółdzielni 

Mieszkaniowej nie zgodzili się na wymianę kawałka terenu na inny, gdzie Burmistrz wskazał 

chęć współpracy w tym zakresie. Proszę Państwa! Pojawił się inwestor na budowę hospicjum 

domowego w Świebodzinie. Ja, w tej chwili apeluję do Państwa, do wszystkich, którzy tym 

tematem są zainteresowani, o współpracę i pomoc. Tego człowieka trzeba było usilnie 

ściągnąć i warto takim ludziom ze Świebodzina pomagać w opiece około zdrowotnej. To nie 

będzie tylko hospicjum stacjonarne, ale dom opieki, taka placówka medyczna na terenie 

Świebodzina. Dołóżmy wszelkich starań i sił, nie szukajmy drugiego dna w tej sprawie. 

Mówię do Państwa i wszystkich mieszkańców Gminy Świebodzin.  

 

Radny Kazimierz Krajczyński – Chciałem Pana Wójta i Przewodniczącego uspokoić, że my, 

jako Komisja Rewizyjna z Gminy Lubrza, Łagów będzie stała na straży chodnika na ul. 1 – 

Lutego w Łagowie. Panowie bądźcie spokojni! A jeśli chodzi o ta drogę, to była dobra 

współpraca z Zarządem, można było to doprowadzić do efektu, który osiągnęliśmy. Dziękuję! 

 

Starosta Zbigniew Szumski – Bardzo gratuluję nie tylko Gminie Łagów, ale pozostałym 

gminom, chyba, że Szczaniec nie był w tym rankingu brany pod uwagę. Z tego, co 

zrozumiałem, to jest ranking dotyczący zrównoważonego rozwoju. Skoro macie Państwo 

takie wysokie miejsca w gminie, ze stanem zrównoważonego rozwoju na pewno idzie stan 

dróg. Fajnie, że aż tyle gmin wygrało. Nie wiem, co to był za ranking, ale potrzeba, żeby 

wręczyć jakieś nagrody, czy wejdzie nam na stałe. Fajnie było zobaczyć te 4 gminy. To 

świadczy o tym, że ten impuls rozwojowy jest najważniejszy. Nie jest istotne, które miejsce, 

ale jest istotne, że się gminy tolerują. To jest zasługa nie samorządu, ale mieszkańców. Ludzi, 
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którzy tworzą miejsca pracy, kombinują, składają interpelacje. Ważne jest, żeby coś robić. 

Wyraziliście Państwo zgodę na wynajęcie pomieszczeń dla różnych instytucji, stowarzyszeń, 

które na ul. Okrężnej stacjonują. Bardzo pożyteczne rzeczy robią. Począwszy od zajęć 

sportowych dla dzieciaków, zajęć dla anonimowych narkomanów, alkoholików, terapie 

małżeńskie plus tematy związane z przedsiębiorczością. Bardzo konkretne rzeczy robią. Są i 

tacy, którzy kłapią ozorem, wszystko im przeszkadza, że obiekt na ul. Okrężnej chcemy 

sprzedać. Czekam na propozycje, jak tam prosto zrobić Inkubator Przedsiębiorczości. Czekam 

na konkretną propozycję i oficjalnie wystąpię z propozycją przekazania tego obiektu na 

Inkubator Przedsiębiorczości w ramach ustawy o pożytku publicznym, można wystąpić z taką 

inicjatywą i ten temat zrealizować. Jest masa działań, ale efektem końcowym musi być efekt 

ekonomiczny. W momencie, kiedy w Świebodzinie na każdej ulicy po kilka lokali do 

wynajęcia na działalność gospodarczą jest pusta, ja się nie podpiszę pod utworzeniem obiektu 

funkcjonującego w tak trudnej sytuacji dla przedsiębiorców na jakimś, nie wiadomo, jakim 

Kamikaze. Była próba stworzenia domu seniora, były rozmowy z Ministrem Rafalską, 

byliśmy blisko. Była wersja przyznania dotacji, albo nie. Pod względem programowym 

pasowała. Nasz wniosek nie został zakwalifikowany na przyszłość, bo w sumie, 

funkcjonowanie tego domu musiałoby trwać trzy lata. Roczna dopłata do jednego 

pensjonariusza, to jest 300zł ze strony Ministerstwa. Można wpędzić się w ogromne koszty. 

Duże ryzyko z zagospodarowaniem pozostałych powierzchni. Te wszystkie inicjatywy: 

projekt realizowany przez CIS niech będzie w innym miejscu. Jeszcze jedna rzecz, która mnie 

od dłuższego czasu boli. Powinniśmy się w tej małej społeczności szanować. Nie może być 

tak, że z jednej strony w momencie, kiedy mówimy, żeby wspierać przedsiębiorców, tych 

naszych, żeby zarabiali pieniądze, tworzyli miejsca pracy, a z drugiej strony jak się pojawi 

okazja, to się im dowala, jak tylko można. Mówię o jakiejś dziwnej akcji, gdzie mówi się o 

naszej byłej koleżance, że ją wyprowadzano w kajdankach – jako przedsiębiorcę 

miejscowego. Nikt tego nie sprawdza, jest klepanie, prasa to podejmuje. Ja mam nadzieję, że 

ktoś zapłaci grube pieniądze za takie obrażanie ludzi ciężko pracujących. Oddają cały swój 

majątek, całe swoje życie na ryzyko biznesowe. Jak ktoś nigdy takiego czegoś nie robił, łatwo 

rzucać oskarżenia. Uważam, że zanim, coś się kłapnie, to trzeba posprawdzać. W tym mieście 

z honorowego obywatela, co robiono? Nie możemy godzić się na takie zachowanie, bo jeżeli 

nie będziemy bronić tych ludzi, co nie mogą się sami bronić, to za jakiś czas sami będziemy 

wdeptywani w ziemię. Tyle kazania na ten temat. Chciałem powiedzieć, że macie Państwo 

pozdrowienia w dniu samorządowca od Pana Prezydenta Dudy, nawet kojarzył Świebodzin, 

wszyscy wiemy, dlaczego!  

 

Radny Szymon Pyrcz – Proszę Państwa! Ja, bardzo krótko. Pan Starosta mówił o oświacie, 

rekrutacji do klas pierwszych. Bardzo ważny temat i mam nadzieję, że te dwie szkoły, które 

były i są chlubą naszego powiatu, województwa, liceum i technikum będą ciągle osiągali. To 

nie jest tak, że do liceum Świebodzina idzie teraz mało osób. Wyższą Szkołę Zawodową w 

Sulechowie zlikwidowano, bo nie było studentów. Sulechów ma dwie klasy pierwsze 

ogólniaka, Międzyrzecz też. U nas 3 lub 4 klasy się nabierze, czy na pewno? Mam taki 

niedosyt! To my, często robimy, aby podżegnywać: nie idź tutaj! Jedź do Zielonej Góry! W 

latach 90 był bum Łagowa do Zielonej Góry. Po dwóch tygodniach przyjeżdża 6 osób, chcą 

do liceum. Ja, mówię nie! Tam idź, gdzie byłeś. Na drugi rok nikt nie poszedł do Zielonej 

Góry. Coś musimy zrobić, aby ten pęd był coraz większy. Będę proponował i prosił Pana 

Starostę i Zarząd, aby obniżyć liczebność w klasach. Niech by było 20-25 osób. To, co Pan 

Kubicki w Zielonej Górze stworzył. Druga sprawa wyniki matur, olimpiad, to bardzo się 

liczy. Trzeba zwrócić uwagę, na to, że nie tylko jest jedna szkoła w Świebodzinie. Tylko są 

inne jeszcze szkoły. Trzeci problem, gdzie powinni wszyscy się nad tym zastanowić się, to 

rozliczyć ruch uczniów, ilu uczniów 1 września przystąpiło do szkoły? A ile po 3-4 latach 
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ukończyło tą szkołę? Czy straciliśmy 100 osób w szkole? Czy straciliśmy 10 osób w szkole? 

Dlatego nam wszystkim powinien zależeć wielki rozwój tej szkoły. Nawet siedzący tu rodzice 

powinni dać tu, a nie do Zielonej Góry. Dyrektor Ewa Habich mówi, że mam  6 klas, 2 klasy 

wspaniałe, a 4 nadające się do zawodówki. Średnia 2,8 – 3,5, przyjmuje wszystkich, aby była 

praca dla wszystkich. Dlatego proszę, aby wszyscy zadbali o to, aby w Świebodzinie 

szkolnictwo było jeszcze lepsze.  
  
Więcej spraw różnych nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady przeszedł do 

kolejnego punktu obrad. 

 

Ad.9 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są uwagi do protokołu obrad z sesji Rady 

Powiatu w dniu 25.04.2017r. 

Uwag do protokołów nie wniesiono, wobec tego Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół 

Nr XXVII/2017 z XXVII zwyczajnej sesji Rady Powiatu z dnia 25.04.2017r. został przyjęty. 

 

Ad.10 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w punkcie 

oświadczenia radnych? 

 

Radny Tomasz Karataj – Chciałbym ogłosić komunikat. 21-25 czerwca jest planowane 

spotkanie w Niedźwiedźu podopiecznych z domu dziecka i delegacji z Niemiec. Jest to 5-  

dniowa wymiana połączona z plenerem rzeźbiarskim. Jeśli chciałby, ktoś wziąć udział z 

dziećmi to zapraszam. Dla mediów też informacja, że coś takiego się wydarzy. Są też 

przewidziane zawody drwali, temat jest jeszcze nie dopięty. Integracja dzieci polsko-

niemieckich na pewno się odbędzie. Dziękuję.  

 

Chętnych do zabrania głosu nie więcej nie było, wobec tego Przewodniczący Rady Alojzy 

Jokiel przeszedł do kolejnego punktu obrad. 

 

Ad.11 

Następnie Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy w sprawach różnych są chętni do 

zabrania głosu. 

 

Radna Urszula Miara – Chciałabym serdecznie podziękować Pani Dyrektor Sanepidu wraz z 

pracownikami za czynne uczestniczenie w akcji „Moto Serce” z młodzieżą z liceum pod 

opieką Pani Dziuby – Klebieko wraz z Katarzyną Bajor. Dziękuję! 

 

Radna Elżbieta Dziuba – Klebieko – Po wypowiedzi Pani Urszuli Miary wcześniejszej, 

oświadczę, że nie mogę zbagatelizować problemu transportu miejskiego i będę o to walczyć, 

ponieważ jest na to potrzeba, ludzie zgłaszają. To wcale nie wyglądało tak ze strony 

Burmistrza, że był ukłon w stronę prywatnego transportu. Pewnie, że Tesco czy Intermarche 

kilka lat temu nie chciało partycypować w kosztach. Kto by chciał wykładać pieniądze i 

dokładać do transportu? Jak takie miasto, jak Świebodzin, cały czas się mówi, że pod 

względem atrakcyjności Świebodzin jest 3 miastem w Europie! My cały czas jesteśmy w 

zastoju. Miasto stoi w miejscu, nic się nie rozwija. To, że tam jakieś firmy się instalują, to nic 

w porównaniu z naszymi możliwościami. W takim mieście transport powinien się rozwijać. 

Mówi się, że to nic, sprawa bagatelna, absolutnie! Ludzie zgłaszają, jest taka potrzeba, os. 

Widok jest odcięte, nie ma tam żadnych sklepów. Jest nieszczęśliwa jedna Biedronka 

wybudowana na tych łąkach, częściowo zalewana. Mimo wszystko ludzie starsi z os.Widok 
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nie są w stanie się do miasta dostać do Biedronki, z powrotem mają pod górkę. Powiem 

Państwu odnoszenie się do taksówek jeżdżących po mieście, uważam, że to już jest lekka 

przesada. Druga sprawa. Chciałam podziękować za zorganizowanie konkursu „Uratuj  życie”. 

Mam nadzieję, że Panu Krzywemu zostanie to przekazane, świetnie to zorganizował. Z 

panem Krzywym mogliśmy, jako opiekunowie, w tym konkursie uczestniczyć. Panu 

Radnemu Marcinowi Minta za to, że umożliwił nam korzystanie z obiektu sportowego w 

Zbąszynku. Bardzo dobrze było to zorganizowane. Wielki podziw! Dziękuję.  

 

Starosta Zbigniew Szumski – Pani Elżbieto, radzę skorzystać z zaproszenia na turniej drwali, 

to będzie Pani mocnej dziękować Panu Karatajowi.  

 

Radna Jolanta Starzewska – Na zakończenie. Chciałabym trochę rozluźnić atmosferę. 4 

czerwca zaprosić na mszę zielonoświątkową, którą organizuje Zarząd PSL-u w parafii św. 

Michała  w  Świebodzinie o godz. 10:30 na nasze święto z okazji Zielonych Świat. Dopiero 

24 czerwca będzie festyn i zabawa. Jeszcze bardzo ważna informacja. 4 czerwca od godz. 

11:00-16:00 w naszym ośrodku w Drzonkowie będzie się odbywał Lubuski Piknik Zdrowia. 

Będzie 40 podmiotów medycznych, na którym będzie można zrobić darmowe badania, 

przeprowadzić konsultacje. Serdecznie zapraszam.  
   
Więcej chętnych do zabrania głosu w tym punkcie nie było, wobec tego Przewodniczący Rady 

Powiatu Alojzy Jokiel zgłosił kilka spraw: 

- podziękował wszystkim Radnym za terminowe złożenie oświadczeń majątkowych. 

- wpłynęło pismo ze sołectwa Rudgerzowice z prośbą o wymianę uszkodzonego chodnika 

przy wejściu do Kościoła w Rudgerzowicach. Pismo stanowi załącznik nr 33. 

- wpłynęło rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Lubuskiego dot. uchwały Rady Powiatu 

Świebodzińskiego Nr XXVI/154/2017 z dnia 29 marca 2017r. w sprawie dostosowania sieci 

publicznych szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych na terenie Powiatu Świebodzińskiego 

do nowego ustroju szkolnictwa. Pismo stanowi załącznik nr 34. 

 

Mecenas Bożena Długosz – Proszę Państwa! Ja na poprzedniej sesji sygnalizowałam, że organ 

nadzorczy wszczął postępowanie nadzorcze w sprawie naszej uchwały. Nie ukrywam, że ta 

sprawa odbija się głośnym echem, nie tylko u nas. Wszystkie samorządy mają to samo 

rozstrzygnięcie, bo nas trochę wmanewrowali, ponieważ dotyczy to ustawy wprowadzającej 

prawo oświatowe. Ja tą uchwałę, którą Państwo podjęliście przyniosłam i chciałam 

powiedzieć, że ta uchwała jest ważna. Nieważny w tej uchwale jest tylko pkt  3 i załącznik nr 

3. Mówią one o tym, że nie wnosiliśmy o opinie do Kuratora o te stare klasy. Sieć mamy 

zatwierdzoną, klasy w sieci nowej zatwierdzone, nie mamy tylko zatwierdzone to, co się 

dzieje ze starymi klasami, ale nie musimy tego robić. Dziękuję bardzo.  
 

- wpłynęło zaproszenie z PZSTiZ w Świebodzinie do wzięcia udziału w rozgrywkach 

sportowych radnych Rady Powiatu Świebodzińskiego. Zaproszenie stanowi załącznik nr 35; 

 

-  wpłynęło zaproszenie z Chrześcijańskiego Stowarzyszenia Dobroczynnego z Oddziałem w 

Świebodzinie na II Festyn Dziecięcy organizowany przez Kościół Zielonoświątkowy. 

Zaproszenie jest kierowane do wszystkich Radnych Powiatu. Zaproszenie stanowi załącznik 

nr 36. 

  

 

 

 



BR.0002.2.6.2017.AK 
 

__________________________________________________________________________________ 
PROTOKÓŁ NR XXVIII/2017 z XXVIII zwyczajnej Sesji Rady Powiatu Świebodzińskiego odbytej dnia 30 maja 

2017 roku w siedzibie Starostwa Powiatowego w Świebodzinie, ul. Kolejowa 2 
Strona 26 z 26 

Ad.12 

Wobec zrealizowanego porządku obrad Przewodniczący Rady o godz. 13.30 zamknął XXVIII 

zwyczajną sesję Rady Powiatu Świebodzińskiego V kadencji. Dodał, że następna sesja Rady 

Powiatu planowana jest na dzień 22.06.2017r. 

 
 

Na tym protokół zakończono.  
 

Protokołowali: Anna Kowalik 

Bernarda Czajkowska 

Przewodniczący Rady 

  (-) Alojzy Jokiel 


